
 
 
 

Møteprotokoll 
 

Utval: Fylkesutvalet 
 

Møtestad: Scandic Hotel Voss, Evangerv. 1a, Voss 
 

Dato: 21.09.-22.09.2021 
 

Tid: Tysdag 21.09: Kl. 12:30-16:25 
Onsdag 22.09: Kl. 09:00-13:40 

 
Følgjande faste medlemer møtte:  
Namn Funksjon Representerer  
Jon Askeland Leiar SP  
Aleksander Øren Heen Medlem SP  
Anne Gine Hestetun Medlem A  
Arve Helle Medlem A  
Kine Bratli Dale Medlem A  
Natalia Antonia Golis Nestleiar MDG  
Marthe Hammer Medlem SV  
Trude Brosvik Medlem KRF  
Alfred Jens Bjørlo Medlem V Frå kl. 09:20 22.09 
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H Permisjon 21.09 frå kl. 

15:00-16:25  
Noralv Distad Medlem H  
Svein Kolbein Halleraker Medlem H  
Knut Inge Andersen Medlem FNB  
Morten Klementsen Medlem UA Frå kl. 09:25 22.09 
Terje Søviknes Medlem FRP  
Sigbjørn Framnes Medlem FRP  

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Torbjørn Vereide Medlem A 

 
Følgjande varamedlemer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Nina Bognøy Torbjørn 

Vereide 
A 

 
Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling 
Rune Haugsdal Fylkeskommunedirektør 
Ingrid Holm Svendsen Avdelingsdirektør organisasjon og økonomi 
Paal Fosdal Avdelingsdirektør strategisk utvikling og digitalisering 
Bjørn Lyngedal Avdelingsdirektør for opplæring og kompetanse 
Bård Sandal Avdelingsdirektør innovasjon og næringsutvikling 
Per Morten Ekerhovd Avdelingsdirektør kultur, idrett og inkludering 
Håkon Rasmussen Avdelingsdirektør mobilitet og kollektivtransport 
Dina Lefdal Avdelingsdirektør infrastruktur og veg 
Bertil Søfteland Seksjonsleiar politisk sekretariat 
Silje Lyngstad Rådgjevar politisk sekretariat/møtesekretær 

 
  



Saksliste 
Utvals- 
saksnr 

Innhald Arkiv- 
saksnr 

U.Off 

 Godkjenningssaker   
GK 28/21 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste   
GK 29/21 Godkjenning av møteprotokoll frå møte i fylkesutvalet 

24.08.2021 
2021/646  

  
Referatsaker 

  

RS 76/21 EU sine nye retningsliner innan akvakultur 2021/6002  
RS 77/21 Fv 49 Tokagjelet - Status 2020/56359  
RS 78/21 Nye anslag for ferjeavløysingsmidlar 2020/75194  
RS 79/21 Bruer i aluminium - Oppfølging av verbalvedtak i sak om 

Budsjett 2021 og økonomiplan 2022-2024 
2021/42535  

RS 80/21 Administrativt fråsegn til Skatteetaten om avgift på 
landbasert vindkraft 

2021/27313  

RS 81/21 Endringer i plan- og bygningsloven - regional plan, 
dispensasjon m.m. 

2020/46934  

RS 82/21 Vedtatte reviderte statlege planretningslinjer for 
differensiert forvaltning strandsone langs sjøen 

2020/58872  

RS 83/21 Svar frå departementet til fylkestinget si fråsegn om 
fastlegeordninga 

2021/24696  

RS 84/21 Rapportering på eingongsmidlar - samanslåingsprosess 
Vestland 

2021/39293  

RS 85/21 Årsmelding frå mobbeombodet for skuleåret 2020 - 2021 2021/26593  
RS 86/21 Resultat frå brukarundersøking blant dei folkevalde 2021/45429  
RS 87/21 Kostnadsutvikling i nye driftskontraktar i vegsektoren 2021/45980  
RS 88/21 Organisasjonsgjennomgang - løypemelding 2021/5805  
RS 89/21 Protokoll frå møte i Vestlandsrådet 02.09.2021 2021/6002  
RS 90/21 E134 Haukelivegen AS - generalforsamlinga sitt vedtak om 

auka bidrag til selskapet 
2020/46352  

RS 91/21 Kraftsituasjonen i Vestland 2021/44990  
RS 92/21 Sarsia Development AS - aksjonærinformasjon andre 

kvartal 2021 
2020/41735  

RS 93/21 Bømlo fiskerihamn - Finansiering 2020/37190 X 
  

Skriftlige spørsmål 
  

SI 22/21 Spørsmål frå Klementsen (UA) - Seriøsitetsbestemmelse - 
lovverk 

2020/36319  

  
Politiske saker 

  

PS 167/21 Finansrapport 2. tertial 2021 2021/18430  
PS 168/21 Tertialrapport pr. august 2021 - rekneskapsprognose 2021/39100  
PS 169/21 Oppstartssak for temaplan forsking 2021/42288  
PS 170/21 Fylkeskommunen si oppdragsgjevarrolle ovanfor SIVA 2021/26559  
PS 171/21 Søknad om ruteløyve for Selja sjø AS - Org.nr: 967949086 2021/20411  
PS 172/21 Endring av forskrift om miljøkrav til drosjenæringa i 

Vestland fylke 
2020/71719  

PS 173/21 Miljøløftet si årsmelding 2020 2021/28011  
PS 174/21 Avtalar etter justeringsmodellen 2021/19462  
PS 175/21 Seriøsitetskrav i Vestland fylkeskommune - Oppfølging av 

vedtak 
2021/19094  

PS 176/21 Gang- og sykkelvegprosjektet fv. 614 Breivika - Svelgen, 
auka kostnadsoverslag 

2020/37557  

PS 177/21 Forlenging av Askøypakken 2020/71396  
PS 178/21 Høyring - forslag til endring i riksarkivarens forskrift - 

behandling av offentlege arkiv 
2021/20561  

PS 179/21 Utviding av distriktsmusikarordninga - oppfylging og 
finansiering 

2020/42918  

PS 180/21 U23 EM i Friidrett i Bergen 2020/79802  
PS 181/21 E-sport i Vestland fylke. Status på område, 

kunnskapsgrunnlag og strategi for arbeidet. 
2020/187  

PS 182/21 Høyringsinnspel– revidering nasjonale faglige råd om fysisk 
aktivitet og tid i ro. 

2021/20526  



PS 183/21 Fråsegn til Kulturdepartementet om ventetid for tildeling av 
spelemidlar 

2021/723  

PS 184/21 Søknad om VM i Vektløfting 2025 2020/79802  
PS 185/21 Høyringsuttale til langstidsplan for forsking og høgare 

utdanning 
2021/42533  

PS 186/21 Høyringsuttale - Forslag til endringar i universitets- og 
høgskulelova - fagskolelova og opplæringslova 

2021/26643  

PS 187/21 Nytt namn fagskulen i Vestland 2021/45030  
PS 188/21 Fråsegn til reguleringsplan - Hoshovdstølen - gnr 87 bnr 3 

m.fl. - planid 12532019003 - Osterøy kommune 
2020/39379  

PS 189/21 Kommunedelplan - sjøareal - 2020-2030 - 2021-2031 - 
Stad kommune 

2020/45345  

PS 190/21 Avvikling av fylkeskommunen sin eigarskap i Lutelandet 
utvikling AS - vurdering av kjøpstilbod frå dei andre 
eigarkommunane 

2020/52473  

PS 191/21 Forslag om endring av vedtektene til Sogn og Fjordane 
Fondet AS 

2020/56207  

PS 192/21 Årsmelding frå elev- og lærlingombodet for skuleåret 2020-
2021 

2020/37052  

PS 193/21 Leigeavtale for kontorlokale til Infrastruktur og veg, avd. 
Voss 

2021/6070  

PS 194/21 Nye Kvam vgs - Romprogram og sambruk med Kvam 
herad 

2020/62095  

PS 195/21 Avtale knytt til punkt 8 i Angeravtalen 2021/4428  
PS 196/21 TV-aksjonen 2021 - søknad om bidrag 2021/40730  
PS 197/21 Revidert Bømlopakke - Presisering av vedtak 2020/49137  
PS 198/21 E134 Haukelivegen AS - generalforsamlinga sitt vedtak om 

auka bidrag til selskapet 
  

 
  



Godkjenningssaker 
 
GK 28/21 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Fylkesordførar Jon Askeland (SP) gjorde framlegg om å sette følgjande sak på sakskartet: 
 

 PS 197/21 Revidert Bømlo-pakke – Presisering av vedtak 

 
Fylkesutvalet slutta seg samrøystes til dette.  
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) gjorde framlegg om å sette RS 90/21 E134 Haukelivegen AS - 
generalforsamlinga sitt vedtak om auka bidrag til selskapet som politisk sak på sakskartet: 
 

 PS 198/21 E134 Haukelivegen AS - generalforsamlinga sitt vedtak om auka bidrag til 
selskapet 

Fylkesutvalet slutta seg samrøystes til dette.  
 
Innkalling og sakliste vart godkjent med merknadene over.  
 
GK 29/21 Godkjenning av møteprotokoll frå møte i fylkesutvalet 24.08.2021 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Møteprotokoll frå møte 24.08.21 vart godkjent utan merknader. 
 
Referatsaker 
 
RS 76/21 EU sine nye retningsliner innan akvakultur 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 77/21 Fv 49 Tokagjelet - Status 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 78/21 Nye anslag for ferjeavløysingsmidlar 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 79/21 Bruer i aluminium - Oppfølging av verbalvedtak i sak om Budsjett 2021 
og økonomiplan 2022-2024 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 80/21 Administrativt fråsegn til Skatteetaten om avgift på landbasert vindkraft 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  



 
RS 81/21 Endringer i plan- og bygningsloven - regional plan, dispensasjon m.m. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 82/21 Vedtatte reviderte statlege planretningslinjer for differensiert forvaltning 
strandsone langs sjøen 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 83/21 Svar frå departementet til fylkestinget si fråsegn om fastlegeordninga 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 84/21 Rapportering på eingongsmidlar - samanslåingsprosess Vestland 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 85/21 Årsmelding frå mobbeombodet for skuleåret 2020 - 2021 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 86/21 Resultat frå brukarundersøking blant dei folkevalde 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 87/21 Kostnadsutvikling i nye driftskontraktar i vegsektoren 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 88/21 Organisasjonsgjennomgang - løypemelding 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 89/21 Protokoll frå møte i Vestlandsrådet 02.09.2021 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 90/21 E134 Haukelivegen AS - generalforsamlinga sitt vedtak om auka bidrag 
til selskapet 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  



 
RS 91/21 Kraftsituasjonen i Vestland 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 92/21 Sarsia Development AS - aksjonærinformasjon andre kvartal 2021 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
RS 93/21 Bømlo fiskerihamn - Finansiering 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Vart referert.  
 
Skriftlige spørsmål 
 
SI 22/21 Spørsmål frå Klementsen (UA) - Seriøsitetsbestemmelse - lovverk 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Spørsmål frå Morten Klementsen (UA): 
 
I KS FOU utredning - Vurdering av seriøsitetsbestemmelse av 22, januar, henvises det til Juridisk 
vurdering av seriøsitetsbestemmelsene - KS se side 33 av 60, der det fremkommer at vurdering at 
krav til lønn mellom oppdrag strider mot LOA § 4 og tilknytningskravet i LOA § 5 (1) og 19-1 (1). 
  
Er dette evt. lovregulert, hva er evt. lovtekst og hvor finner en paragraf og lovverk rundt dette. 
  
Undertegnede betviler sterkt at det finnes et slikt lovverk. 
  
Ber om vurdering og svar på dette. 
 
Svar frå fylkeskommunedirektøren: 
 
Som svar på spørsmålet viser fylkeskommunedirektøren til utdjupande notat som ligg ved PS 
175/2021 i fylkesutvalet, 21.september 2021, om seriøsitetskrav i Vestland fylkeskommune.  
 
Sjå notat med denne lenka: 
  
https://innsyn.vlfk.no/Innsyn/RegistryEntry/ShowDocument?registryEntryId=546916&documentId=
952510 
 
 
  

https://innsyn.vlfk.no/Innsyn/RegistryEntry/ShowDocument?registryEntryId=546916&documentId=952510
https://innsyn.vlfk.no/Innsyn/RegistryEntry/ShowDocument?registryEntryId=546916&documentId=952510


Politiske saker 
 
PS 167/21 Finansrapport 2. tertial 2021 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2021 til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2021 til orientering. 
 
PS 168/21 Tertialrapport pr. august 2021 - rekneskapsprognose 
 
Framlegg til innstilling 
 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
 

2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 
 
   kr 1 000 

 Tunellrehabilitering -58 479 

 Mindre utbetringar -37 966 

 Gang- og sykkelvegar  -13 000 

 Trafikktryggingstiltak -18 830 

 Miljø og servicetiltak -8 086 

 Øvrig -1 500 

 Skredsikring 82 000 

 Sum vegar -55 861 

 
 

 
 Måløy vgs - opplæringsfartøy -20 000 

 Åsane vgs -34 900 

 Langhaugen vgs -15 400 

 Oppattløyv. avslutn. gamle prosjekt 148 232 

 Utstyrsmidlar skulane 6 963 

 Sum bygg 84 895 

 
 

 
 Sum investeringar 29 034 

 
 

 
 Finansiering:  
 Mva komp. 5 804 

 Lån 23 230 

 Sum finansiering 29 034 
 
 

 
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet: 
 



   kr 1 000 

Løyvingsniv
å Tekst Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 

1 Rammetilskot  282 074 
1 Skatt  48 000 
7 Lønsavsetjing 38 000  

16 IKT og digitalisering 6 000  
18 Tannhelse - pasientbehandling 10 882  
18 Tannhelse - avsetjing til fond 10 000  
30 VGS 11 180  
51 Billettinntekter kollektiv 214 600  
54 Ferjetakstar 35 412  
62 Administrasjon infrastruktur og 

veg 4 000 
 

    330 074 330 074 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  08.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
 

2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 
 
   kr 1 000 

 Tunellrehabilitering -58 479 

 Mindre utbetringar -37 966 

 Gang- og sykkelvegar  -13 000 

 Trafikktryggingstiltak -18 830 

 Miljø og servicetiltak -8 086 

 Øvrig -1 500 

 Skredsikring 82 000 

 Sum vegar -55 861 

 
 

 
 Måløy vgs - opplæringsfartøy -20 000 

 Åsane vgs -34 900 

 Langhaugen vgs -15 400 

 Oppattløyv. avslutn. gamle prosjekt 148 232 

 Utstyrsmidlar skulane 6 963 

 Sum bygg 84 895 

 
 

 
 Sum investeringar 29 034 

 
 

 
 Finansiering:  
 Mva komp. 5 804 

 Lån 23 230 



 Sum finansiering 29 034 
 
 

 
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet: 
 

   kr 1 000 

Løyvingsniv
å Tekst Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 

1 Rammetilskot  282 074 
1 Skatt  48 000 
7 Lønsavsetjing 38 000  

16 IKT og digitalisering 6 000  
18 Tannhelse - pasientbehandling 10 882  
18 Tannhelse - avsetjing til fond 10 000  
30 VGS 11 180  
51 Billettinntekter kollektiv 214 600  
54 Ferjetakstar 35 412  
62 Administrasjon infrastruktur og 

veg 4 000 
 

    330 074 330 074 
 
Saksprotokoll i hovudutval for næring -  08.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag til innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 
 

2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 

 
   kr 1 000 

 Tunellrehabilitering -58 479 

 Mindre utbetringar -37 966 

 Gang- og sykkelvegar  -13 000 

 Trafikktryggingstiltak -18 830 

 Miljø og servicetiltak -8 086 

 Øvrig -1 500 

 Skredsikring 82 000 

 Sum vegar -55 861 

 
 

 
 Måløy vgs - opplæringsfartøy -20 000 

 Åsane vgs -34 900 

 Langhaugen vgs -15 400 

 Oppattløyv. avslutn. gamle prosjekt 148 232 

 Utstyrsmidlar skulane 6 963 

 Sum bygg 84 895 

 
 

 
 Sum investeringar 29 034 



 
 

 
 Finansiering:  
 Mva komp. 5 804 

 Lån 23 230 

 Sum finansiering 29 034 
 
 

 
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet: 
 

   kr 1 000 

Løyvingsniv
å Tekst Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 

1 Rammetilskot  282 074 
1 Skatt  48 000 
7 Lønsavsetjing 38 000  

16 IKT og digitalisering 6 000  
18 Tannhelse - pasientbehandling 10 882  
18 Tannhelse - avsetjing til fond 10 000  
30 VGS 11 180  
51 Billettinntekter kollektiv 214 600  
54 Ferjetakstar 35 412  
62 Administrasjon infrastruktur og 

veg 4 000 
 

    330 074 330 074 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  08.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
 

2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 
 
   kr 1 000 

 Tunellrehabilitering -58 479 

 Mindre utbetringar -37 966 

 Gang- og sykkelvegar  -13 000 

 Trafikktryggingstiltak -18 830 

 Miljø og servicetiltak -8 086 

 Øvrig -1 500 

 Skredsikring 82 000 

 Sum vegar -55 861 

 
 

 
 Måløy vgs - opplæringsfartøy -20 000 

 Åsane vgs -34 900 



 Langhaugen vgs -15 400 

 Oppattløyv. avslutn. gamle prosjekt 148 232 

 Utstyrsmidlar skulane 6 963 

 Sum bygg 84 895 

 
 

 
 Sum investeringar 29 034 

 
 

 
 Finansiering:  
 Mva komp. 5 804 

 Lån 23 230 

 Sum finansiering 29 034 
 
 

 
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet: 
 

   kr 1 000 

Løyvingsniv
å Tekst Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 

1 Rammetilskot  282 074 
1 Skatt  48 000 
7 Lønsavsetjing 38 000  

16 IKT og digitalisering 6 000  
18 Tannhelse - pasientbehandling 10 882  
18 Tannhelse - avsetjing til fond 10 000  
30 VGS 11 180  
51 Billettinntekter kollektiv 214 600  
54 Ferjetakstar 35 412  
62 Administrasjon infrastruktur og 

veg 4 000 
 

    330 074 330 074 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
 

2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 
 
   kr 1 000 

 Tunellrehabilitering -58 479 

 Mindre utbetringar -37 966 

 Gang- og sykkelvegar  -13 000 

 Trafikktryggingstiltak -18 830 

 Miljø og servicetiltak -8 086 

 Øvrig -1 500 



 Skredsikring 82 000 

 Sum vegar -55 861 

 
 

 
 Måløy vgs - opplæringsfartøy -20 000 

 Åsane vgs -34 900 

 Langhaugen vgs -15 400 

 Oppattløyv. avslutn. gamle prosjekt 148 232 

 Utstyrsmidlar skulane 6 963 

 Sum bygg 84 895 

 
 

 
 Sum investeringar 29 034 

 
 

 
 Finansiering:  
 Mva komp. 5 804 

 Lån 23 230 

 Sum finansiering 29 034 
 
 

 
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet: 
 

   kr 1 000 

Løyvingsniv
å Tekst Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 

1 Rammetilskot  282 074 
1 Skatt  48 000 
7 Lønsavsetjing 38 000  

16 IKT og digitalisering 6 000  
18 Tannhelse - pasientbehandling 10 882  
18 Tannhelse - avsetjing til fond 10 000  
30 VGS 11 180  
51 Billettinntekter kollektiv 214 600  
54 Ferjetakstar 35 412  
62 Administrasjon infrastruktur og 

veg 4 000 
 

    330 074 330 074 
 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Fylkesordførar Jon Askeland (SP) la innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og inkludering til 
grunn ved behandling av saka.  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og inkludering vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 

1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
 



2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet: 
 
   kr 1 000 

 Tunellrehabilitering -58 479 

 Mindre utbetringar -37 966 

 Gang- og sykkelvegar  -13 000 

 Trafikktryggingstiltak -18 830 

 Miljø og servicetiltak -8 086 

 Øvrig -1 500 

 Skredsikring 82 000 

 Sum vegar -55 861 

 
 

 
 Måløy vgs - opplæringsfartøy -20 000 

 Åsane vgs -34 900 

 Langhaugen vgs -15 400 

 Oppattløyv. avslutn. gamle prosjekt 148 232 

 Utstyrsmidlar skulane 6 963 

 Sum bygg 84 895 

 
 

 
 Sum investeringar 29 034 

 
 

 
 Finansiering:  
 Mva komp. 5 804 

 Lån 23 230 

 Sum finansiering 29 034 
 
 

 
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet: 
 

   kr 1 000 

Løyvingsniv
å Tekst Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 

1 Rammetilskot  282 074 
1 Skatt  48 000 
7 Lønsavsetjing 38 000  

16 IKT og digitalisering 6 000  
18 Tannhelse - pasientbehandling 10 882  
18 Tannhelse - avsetjing til fond 10 000  
30 VGS 11 180  
51 Billettinntekter kollektiv 214 600  
54 Ferjetakstar 35 412  
62 Administrasjon infrastruktur og 

veg 4 000 
 

    330 074 330 074 
 
PS 169/21 Oppstartssak for temaplan forsking 
 
Forslag til innstilling 
 



Fylkesutvalet vedtek oppstart av arbeidet med temaplan forsking, i tråd med ramma for arbeidet 
slik det er lagt fram i saka. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for næring -  08.09.2021 
 
Aleksander Øren Heen (SP) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er styreleiar i Stiftinga 
Vestlandsforsking. Heen gjekk frå under vurderinga om han var inhabil. Hovudutval for næring 
vedtok samrøystes at Heen ikkje var inhabil. Heen tiltredde saksbehandlinga.   
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet vedtek oppstart av arbeidet med temaplan forsking, i tråd med ramma for arbeidet 
slik det er lagt fram i saka. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Fylkesordførar Jon Askeland (SP) informerte om at representanten Aleksander Øren Heen (SP) i 
møte i hovudutval for næring 08.09.21 hadde fått sin habilitet vurdert og at han var å sjå som habil. 
Fylkesutvalet slutta seg til dette utan nærare behandling av habiliteten.   
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak  
 
Fylkesutvalet vedtek oppstart av arbeidet med temaplan forsking, i tråd med ramma for arbeidet 
slik det er lagt fram i saka. 
 
PS 170/21 Fylkeskommunen si oppdragsgjevarrolle ovanfor SIVA 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Fylkestinget vedtek ny styringsstruktur for Siva som vedlagt. 
 
2. Fylkestinget støttar at det vert oppretta eit programstyre som skal fungere på vegner av alle 
fylkeskommunane etter styringsstrukturen for Siva. Programstyret rapporterer til 
fylkeskommunedirektørkollegiet og fylkesordførarkollegiet. 
 
3. Fylkestinget gir fylkeskommunedirektøren fullmakt til, gjennom fylkeskommunedirektørkollegiet, 
å velje medlemmer til programstyret for Siva. 
 
4. Fylkestinget gir fullmakt til programstyret til saman med KMD å reservere midlar til ein moderat 
sentral pott for utvikling av programma i Siva.   
 
Saksprotokoll i hovudutval for næring -  08.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek ny styringsstruktur for Siva som vedlagt. 
 
2. Fylkestinget støttar at det vert oppretta eit programstyre som skal fungere på vegner av alle 
fylkeskommunane etter styringsstrukturen for Siva. Programstyret rapporterer til 
fylkeskommunedirektørkollegiet og fylkesordførarkollegiet. 
 



3. Fylkestinget gir fylkeskommunedirektøren fullmakt til, gjennom fylkeskommunedirektørkollegiet, 
å velje medlemmer til programstyret for Siva. 
 
4. Fylkestinget gir fullmakt til programstyret til saman med KMD å reservere midlar til ein moderat 
sentral pott for utvikling av programma i Siva.   
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtek ny styringsstruktur for Siva som vedlagt. 
 
2. Fylkestinget støttar at det vert oppretta eit programstyre som skal fungere på vegner av alle 
fylkeskommunane etter styringsstrukturen for Siva. Programstyret rapporterer til 
fylkeskommunedirektørkollegiet og fylkesordførarkollegiet. 
 
3. Fylkestinget gir fylkeskommunedirektøren fullmakt til, gjennom fylkeskommunedirektørkollegiet, 
å velje medlemmer til programstyret for Siva. 
 
4. Fylkestinget gir fullmakt til programstyret til saman med KMD å reservere midlar til ein moderat 
sentral pott for utvikling av programma i Siva.   
 
PS 171/21 Søknad om ruteløyve for Selja sjø AS - Org.nr: 967949086 
 
Forslag til innstilling 
  
Vestland fylkeskommunen vedtek å tildele Selja sjø AS ruteløyve for transport med ferje på 
strekninga Selje - Seljeøya i Stad kommune. 
 
Det stillast følgjande vilkår for ruteløyve: 
 
a) Løyvet gjeld til 30.09.2031. 
b) God vandel og tilfredsstillande økonomisk evne skal vere oppfylt i samsvar med til ei kvar tid 
gjeldande regelver. 
c) Rettkjend kopi av ruteløyve skal oppbevarast i fartøyet og visast fram ved ein eventuell kontroll. 
d) Fartøy skal ha universell utforming. Personar med nedsett funksjonsevne skal kunne nytte 
rutetilbodet likeverdig med andre.  
e) Det oppmodast til å nytte miljøvennlege fartøy til bruk på den aktuelle rutestrekninga. 
f) Endring i rutetidene skal godkjennast av Vestland fylkeskommune, avd. for mobilitet og 
kollektivtransport.  
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  08.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Vestland fylkeskommunen vedtek å tildele Selja sjø AS ruteløyve for transport med ferje på 
strekninga Selje - Seljeøya i Stad kommune. 
 
Det stillast følgjande vilkår for ruteløyve: 
 
a) Løyvet gjeld til 30.09.2031. 
b) God vandel og tilfredsstillande økonomisk evne skal vere oppfylt i samsvar med til ei kvar tid 
gjeldande regelver. 
c) Rettkjend kopi av ruteløyve skal oppbevarast i fartøyet og visast fram ved ein eventuell kontroll. 
d) Fartøy skal ha universell utforming. Personar med nedsett funksjonsevne skal kunne nytte 
rutetilbodet likeverdig med andre.  



e) Det oppmodast til å nytte miljøvennlege fartøy til bruk på den aktuelle rutestrekninga. 
f) Endring i rutetidene skal godkjennast av Vestland fylkeskommune, avd. for mobilitet og 
kollektivtransport.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Vestland fylkeskommunen vedtek å tildele Selja sjø AS ruteløyve for transport med ferje på 
strekninga Selje - Seljeøya i Stad kommune. 
 
Det stillast følgjande vilkår for ruteløyve: 
 
a) Løyvet gjeld til 30.09.2031. 
b) God vandel og tilfredsstillande økonomisk evne skal vere oppfylt i samsvar med til ei kvar tid 
gjeldande regelver. 
c) Rettkjend kopi av ruteløyve skal oppbevarast i fartøyet og visast fram ved ein eventuell kontroll. 
d) Fartøy skal ha universell utforming. Personar med nedsett funksjonsevne skal kunne nytte 
rutetilbodet likeverdig med andre.  
e) Det oppmodast til å nytte miljøvennlege fartøy til bruk på den aktuelle rutestrekninga. 
f) Endring i rutetidene skal godkjennast av Vestland fylkeskommune, avd. for mobilitet og 
kollektivtransport.  
 
PS 172/21 Endring av forskrift om miljøkrav til drosjenæringa i Vestland fylke 
 
Forslag til innstilling 
 
Endre forskrift om miljøkrav til drosjenæringa med følgjande endringsforskrift: 
 

I 
 

Forskrift om miljøkrav til drosjenæringa i kommunar i Vestland fylke.  
 

II 
 

Ny § 2 skal lyde:  
 
"Løyvehavar pliktar å sørgje for at drosje registrert for inntil 9 personar ikkje har utslepp frå 
forbrenningsmotor ved køyring i følgjande kommunar: 
Askvoll, Aurland, Bremanger, Fjaler, Gloppen, Gulen, Hyllestad, Høyanger, Kinn, Luster, Lærdal, 
Sogndal, Solund, Stad, Stryn, Sunnfjord, Vik og Årdal" 

III 
 

Noverande § 2 og § 3 vert ny § 3 og § 4.   
 
 

IV 
 

Teksten om ikraftsetjing før § 1 vert flytta til ny § 5, som skal lyde:  
 
"Forskrifta trer i kraft 1. april 2024, med unnatak av § 2, som trer i kraft 1. oktober 2025.  
 
 

V 
Endringsforskrifta trer i kraft straks.  
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  08.09.2021 
 
Frank Willy Pedersen Djuvik (Frp) sette fram slikt forslag: 
 



«Nytt punkt 1: 
 
Forskrifta justerast i tråd med følgjande: 
- Kravet om å nytte drosje som ikkje har utslepp frå forbrenningsmotor gjeld for drosje 
registrert for inntil 4 personar. 
- Forskrifta skal være lik og gjelde alle kommunane i Vestland. 
- Det opnast for å gje dispensasjon frå kravet om utslepp frå forbrenningsmotor for område 
med der det manglar: 

 Serviceapparat i nærleiken av der ein driftar 
 Kapasitet i straumnettet 
 Tilfredsstillande ladekapasitet 

- Administrasjonen får fullmakt til å justere forskriften i tråd med dette. 
 
Nytt punkt 2: 
 
- Ikraftsetjing vert sett til 1. oktober 2025 for heile Vestland» 

 
Avrøysting 
 
Pedersen Djuvik sitt forslag punkt 1 fekk 3 røyster (Frp og UA) og fall. 
Innstillinga, med unntak av dato for ikraftsetjing, vart vedteke mot 3 røyster (Frp og UA). 
Pedersen Djuvik sitt forslag punkt 2 vart vedteke mot 7 røyster (A, SV, MDG og Krf). 
Innstillinga si dato for ikraftsetjing fekk 7 røyster (A, SV, MDG og Krf) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Endre forskrift om miljøkrav til drosjenæringa med følgjande endringsforskrift: 
 

I 
 

Forskrift om miljøkrav til drosjenæringa i kommunar i Vestland fylke.  
 

II 
 

Ny § 2 skal lyde:  
 
"Løyvehavar pliktar å sørgje for at drosje registrert for inntil 9 personar ikkje har utslepp frå 
forbrenningsmotor ved køyring i følgjande kommunar: 
Askvoll, Aurland, Bremanger, Fjaler, Gloppen, Gulen, Hyllestad, Høyanger, Kinn, Luster, Lærdal, 
Sogndal, Solund, Stad, Stryn, Sunnfjord, Vik og Årdal" 

III 
 

Noverande § 2 og § 3 vert ny § 3 og § 4.   
 
 

IV 
 

Teksten om ikraftsetjing før § 1 vert flytta til ny § 5, som skal lyde:  
 
"Forskrifta trer i kraft 1. oktober 2025 for heile Vestland fylke.» 
 
 

V 
Endringsforskrifta trer i kraft straks.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Sigbjørn Framnes (FRP) sette fram slikt forslag:  
 

«Nytt punkt 1: 
 
Forskrifta justerast i tråd med følgjande: 



- Kravet om å nytte drosje som ikkje har utslepp frå forbrenningsmotor gjeld for drosje 
registrert for inntil 4 personar. 
- Forskrifta skal være lik og gjelde alle kommunane i Vestland. 
- Det opnast for å gje dispensasjon frå kravet om utslepp frå forbrenningsmotor for område 
med der det manglar: 

 Serviceapparat i nærleiken av der ein driftar 
 Kapasitet i straumnettet 
 Tilfredsstillande ladekapasitet 

- Administrasjonen får fullmakt til å justere forskriften i tråd med dette. 
 
Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV, A, MDG, V, KRF fram slikt forslag: 
 

«Alternativ – fylkeskommunedirektøren sitt forslag til innstilling 
 
Endre forskrift om miljøkrav til drosjenæringa med følgjande endringsforskrift: 
 

I 
 

Forskrift om miljøkrav til drosjenæringa i kommunar i Vestland fylke.  
 

II 
 

Ny § 2 skal lyde:  
 
"Løyvehavar pliktar å sørgje for at drosje registrert for inntil 9 personar ikkje har utslepp frå 
forbrenningsmotor ved køyring i følgjande kommunar: 
Askvoll, Aurland, Bremanger, Fjaler, Gloppen, Gulen, Hyllestad, Høyanger, Kinn, Luster, 
Lærdal, Sogndal, Solund, Stad, Stryn, Sunnfjord, Vik og Årdal" 

III 
 

Noverande § 2 og § 3 vert ny § 3 og § 4.   
 
 

IV 
 

Teksten om ikraftsetjing før § 1 vert flytta til ny § 5, som skal lyde:  
 
"Forskrifta trer i kraft 1. april 2024, med unnatak av § 2, som trer i kraft 1. oktober 2025.  
 
 

V 
Endringsforskrifta trer i kraft straks.» 
 

 
Morten Klementsen (UA) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ 
 
Drosjer beregnet for rullestoltransport unntas krav i denne saken., til det finnes alternativer 
for fossil brensel.» 

 
Avrøysting 
 
Framnes sitt forslag fekk 4 røyster (FRP, UA, FNB) og fall.  
Innstillinga fekk 5 røyster (H, FNB, UA) og fall.  
Klementsen sitt forslag fekk 4 røyster (UA, FRP, FNB) og fall. 
Hammer sitt forslag vart vedteke mot 7 røyster (H, FNB, UA, FRP). 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Endre forskrift om miljøkrav til drosjenæringa med følgjande endringsforskrift: 
 

I 



 
Forskrift om miljøkrav til drosjenæringa i kommunar i Vestland fylke.  
 

II 
 

Ny § 2 skal lyde:  
 
"Løyvehavar pliktar å sørgje for at drosje registrert for inntil 9 personar ikkje har utslepp frå 
forbrenningsmotor ved køyring i følgjande kommunar: 
Askvoll, Aurland, Bremanger, Fjaler, Gloppen, Gulen, Hyllestad, Høyanger, Kinn, Luster, Lærdal, 
Sogndal, Solund, Stad, Stryn, Sunnfjord, Vik og Årdal" 

III 
 

Noverande § 2 og § 3 vert ny § 3 og § 4.   
 
 

IV 
 

Teksten om ikraftsetjing før § 1 vert flytta til ny § 5, som skal lyde:  
 
"Forskrifta trer i kraft 1. april 2024, med unnatak av § 2, som trer i kraft 1. oktober 2025.  
 
 

V 
Endringsforskrifta trer i kraft straks.  
 
 
PS 173/21 Miljøløftet si årsmelding 2020 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget ser det som svært positivt at årsmeldinga for 2020 syner at tal personbilreiser gjekk 
ned, CO2-utsleppa frå transport vart kraftig redusert, og at tal gåturar auka. 
 
2. Fylkestinget er samstundes uroa over den store nedgangen i tal kollektivreiser i 2020, og 
ynskjer at ein gjennom Miljøløftet har særleg fokus på å sikre framtidig vekst for kollektivsektoren. 
 
3. Fylkestinget sluttar seg elles til årsmeldinga slik den ligg føre. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  08.09.2021 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegner av H, Frp, A, Sp og Krf fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Fylkestinget sluttar seg til årsmeldinga slik den ligg føre.» 

 
Avrøysting 
 
Ekeland Bjørkly sitt forslag vart vedteke mot ei røyst (SV). 
Innstillinga fekk ei røyst (SV) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget sluttar seg til årsmeldinga slik den ligg føre. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg 
 
Fylkestinget legg til grunn at årsmeldinga for 2021 og seinare bør kunne ferdigstillast og 
leggjast fram for fylkestinget innan utgangen av april månad.» 



 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget ser det som svært positivt at årsmeldinga for 2020 syner at tal personbilreiser gjekk 
ned, CO2-utsleppa frå transport vart kraftig redusert, og at tal gåturar auka. 
 
2. Fylkestinget er samstundes uroa over den store nedgangen i tal kollektivreiser i 2020, og 
ynskjer at ein gjennom Miljøløftet har særleg fokus på å sikre framtidig vekst for kollektivsektoren. 
 
3. Fylkestinget sluttar seg elles til årsmeldinga slik den ligg føre. 
 
4. Fylkestinget legg til grunn at årsmeldinga for 2021 og seinare bør kunne ferdigstillast og leggjast 
fram for fylkestinget innan utgangen av april månad.   
 
PS 174/21 Avtalar etter justeringsmodellen 
 
Forslag til innstilling: 
 

1. Vestland fylkeskommune kan inngå justeringsavtalar med private utbyggjarar i samband med prosjekt 
på fylkesveg, slik det går fram i denne saka.  
 

2. Minimum justeringsbeløp for avtale med justeringsrett vert sett til kr 400.000. 
Administrasjonsgodtgjersle vert sett til 15% av justeringsbeløp. 
 

3. For avtalar med justeringsplikt vert minimumsgebyr sett til kr 30.000. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  08.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune kan inngå justeringsavtalar med private utbyggjarar i samband med 

prosjekt på fylkesveg, slik det går fram i denne saka.  
 
2. Minimum justeringsbeløp for avtale med justeringsrett vert sett til kr 400.000. 

Administrasjonsgodtgjersle vert sett til 15% av justeringsbeløp. 
 
3. For avtalar med justeringsplikt vert minimumsgebyr sett til kr 30.000. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Vestland fylkeskommune kan inngå justeringsavtalar med private utbyggjarar i samband med 

prosjekt på fylkesveg, slik det går fram i denne saka.  
 
2. Minimum justeringsbeløp for avtale med justeringsrett vert sett til kr 400.000. 

Administrasjonsgodtgjersle vert sett til 15% av justeringsbeløp. 
 
3. For avtalar med justeringsplikt vert minimumsgebyr sett til kr 30.000. 
 



PS 175/21 Seriøsitetskrav i Vestland fylkeskommune - Oppfølging av vedtak 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Vestland innfører Oslo-modellen slik den vart vedteken i Hordaland fylkeskommune for alle bygg 
og anleggsprosjekt i regi av Vestland fylkeskommune. Kontraktskrava blir også innført i avdeling 
for infrastruktur og veg sine kontraktar seinast hausten 2021. 
 
2. For å stetta bruken av dei mindre, lokale entreprenørane, kan INV avvike frå kravet knytt til 
fagarbeidarar innan fylkesvegområdet i spesielle tilfelle. 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for kultur, idrett og integrering -  08.09.2021 
 
Symphorien Pombe, SV, sette fram slikt forslag på vegner av SV og A: 
 

«Forslag til innstilling: 
1. Vestland fylkeskommune vidarefører Oslo-modellen for alle bygg- og anleggsprosjekt i 
eigen regi, slik den var vedteken i Hordaland fylkeskommune. 
  
2. Krav om tariffløn bør innførast, slik det er gjort i Oslomodellen. Kravet kan 
operasjonaliserast gjennom at innleigde frå bemanningsbyrå skal vere fast tilsett. Dette 
skal dokumenterast overfor byggherre med den einskilde innleigde sin tilsettingskontrakt. 
  
3. Krav om faglærde handverkarar bør vere hovudregel for alle bygg- og anleggsprosjekt 
i Vestland fylkeskommune. Ein bør innan utvalde fagområde auke kravet til faglærde til 
80%. 
  
4. Verksemder som er leverandørar til Vestland fylkeskommune sine bygg- og 
anleggsprosjekt skal ha 10% lærlingar. Dette er eit krav utan unntak. 
  
5. Det skal berre vere eitt ledd underleverandør i vertikal kjede. 
  
6. Hovudregel for Vestland fylkeskommune sine innkjøp er at leverandørane skal følgje 
landsdekkande norsk tariffavtale. 
 
Forslag til vedtak: 
  
Før saka vert lagt fram for fylkesutvalet og fylkestinget, skal fylkeskommunedirektøren 
greie ut konsekvensane av innstillinga, jfr kommuneloven § 13-1.» 

 
Knut Inge Andersen, FNB, sette fram slikt tilleggsforslag: 
 

«Nytt pkt 3: 
 
Menneske med nedsett funksjonsevne må få betre mogelegheiter og forpliktande rettar til 
å delta i arbeidslivet. Vestland vil difor være eit føregangsfylke med å gradvis byggje inn 
mekanismar basert på dei internasjonale CRPD -måla i seriøsitetskrava.» 

 
Rita Tonning, R, sette fram slikt tilleggsforslag: 
 

«Tillegg til punkt 1 i innstilling: 
 
Vestland fylke går inn for at hovedregelen ved slike fylkeskommunale innkjøp og oppdrag 
er at det blir stilt krav om at det ligg føre landsdekkende norsk tariffavtale.» 

 
Avrøysting 
 
Pombe sitt forslag til punkt 1 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 4 røyster (H, FrP og 
PP) for fylkeskommunedirektøren sitt forslag som falt. 
Pombe sitt forslag til punkt 2 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 4 røyster (H, FrP og 
PP) for fylkeskommunedirektøren sitt forslag som falt. 
Pombe sitt forslag til punkt 3 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 4 røyster (H, FrP og 
PP). 



Pombe sitt forslag til punkt 4 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 røyster (Sp, H, FrP 
og PP). 
Pombe sitt forslag til punkt 5 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 røyster (Sp, H, Frp 
og PP). 
Tonning sitt tilleggsforslag fekk ei røyst ( R ) og falt. 
Pombe sitt forslag til punkt 6 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 røyster (H, U, FNB, 
FrP og PP). 
Pombe sitt forslag til vedtak vart vedteke mot 2 røyster (FrP og PP). 
Andersen sitt tilleggsforslag vart vedteke mot 3 røyster ( H og FrP). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune vidarefører Oslo-modellen for alle bygg- og anleggsprosjekt i eigen 
regi, slik den var vedteken i Hordaland fylkeskommune. 

  
2. Krav om tariffløn bør innførast, slik det er gjort i Oslomodellen. Kravet kan operasjonaliserast 
gjennom at innleigde frå bemanningsbyrå skal vere fast tilsett. Dette skal dokumenterast overfor 
byggherre med den einskilde innleigde sin tilsettingskontrakt. 
 
3. Krav om faglærde handverkarar bør vere hovudregel for alle bygg- og anleggsprosjekt i 
Vestland fylkeskommune. Ein bør innan utvalde fagområde auke kravet til faglærde til 80%. 
Menneske med nedsett funksjonsevne må få betre mogelegheiter og forpliktande rettar til å delta i 
arbeidslivet. Vestland vil difor være eit føregangsfylke med å gradvis byggje inn mekanismar 
basert på dei internasjonale CRPD -måla i seriøsitetskrava. 
 
4. Verksemder som er leverandørar til Vestland fylkeskommune sine bygg- og anleggsprosjekt skal 
ha 10% lærlingar. Dette er eit krav utan unntak. 
 
5. Det skal berre vere eitt ledd underleverandør i vertikal kjede. 
 
6. Hovudregel for Vestland fylkeskommune sine innkjøp er at leverandørane skal følgje 
landsdekkande norsk tariffavtale. 
 
Forslag til vedtak: 
Før saka vert lagt fram for fylkesutvalet og fylkestinget, skal fylkeskommunedirektøren greie ut 
konsekvensane av innstillinga, jfr kommuneloven § 13-1.» 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  08.09.2021 
 
Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV, A. og MDG fram slikt forslag til innstilling: 
 

«Alternativ punkt 2: 
 
Under punkt 3: Krav om faglærte håndverkere  
Krav om faglærde handverkarar bør vere hovudregel for alle bygg- og anleggsprosjekt i 
Vestland fylkeskommune. Ein bør innan utvalde fagområde auke kravet til faglærde til 
80%. 
 
Nytt punkt 3: 
 
Under punkt 2: Krav om tariffløn mellom oppdrag  
Krav om tarifflønn bør innførast, slik det er gjort i Oslomodellen. Kravet kan 
operasjonaliserast gjennom at innleigde frå bemanningsbyrå skal vere fast tilsett. Dette 
skal dokumenterast overfor byggherre med den einskilde innleigde sin tilsettingskontrakt. 
 
Nytt punkt 4: 
 
Under punkt 4. Lærlinger  
Verksemder som er leverandørar til Vestland fylkeskommune sine bygg- og 
anleggsprosjekt skal ha 10% lærlingar. Dette er eit krav utan unntak. 
 
Nytt punkt 5: 
 
Under punkt 5. Begrensning i antall ledd underleverandører:  



Det skal berre vere eitt ledd underleverandør i vertikal kjede. 
 
Nytt punkt 6: 
 
Hovudregel for Vestland fylkeskommune sine innkjøp er at leverandørane skal følgje 
landsdekkande norsk tariffavtale.» 

 
 
Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV, MDG, A, Sp og Krf fram slikt forslag til vedtak: 
 

«Før saka vert lagt fram for fylkesutvalet og fylkestinget, skal fylkeskommunedirektøren 
greie ut konsekvensane av innstillinga og forslag i møtet, jfr kommuneloven § 13-1.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Hammer sitt forslag til alternativ punkt 2 fekk 6 røyster (SV, A og MDG) og fall. 
Innstillinga punkt 2 vart vedteke mot 6 røyster (SV, A og MDG). 
Hammer sitt forslag til nytt punkt 3 vart vedteke mot 6 røyster (H, Frp og UA). 
Hammer sitt forslag til nytt punkt 4 fekk 7 røyster (SV, A, MDG og Krf) og fall. 
Hammer sitt forslag til nytt punkt 5 fekk 7 røyster (SV, A, MDG og Krf) og fall. 
Hammer sitt forslag til nytt punkt 6 vart vedteke mot 6 røyster (H, Frp og UA). 
Hammer sitt forslag til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland innfører Oslo-modellen slik den vart vedteken i Hordaland fylkeskommune for alle bygg 
og anleggsprosjekt i regi av Vestland fylkeskommune. Kontraktskrava blir også innført i avdeling 
for infrastruktur og veg sine kontraktar seinast hausten 2021. 
 
2. For å stetta bruken av dei mindre, lokale entreprenørane, kan INV avvike frå kravet knytt til 
fagarbeidarar innan fylkesvegområdet i spesielle tilfelle. 
 
3. Under punkt 2: Krav om tariffløn mellom oppdrag  
Krav om tarifflønn bør innførast, slik det er gjort i Oslomodellen. Kravet kan operasjonaliserast 
gjennom at innleigde frå bemanningsbyrå skal vere fast tilsett. Dette skal dokumenterast overfor 
byggherre med den einskilde innleigde sin tilsettingskontrakt. 
 
4. Hovudregel for Vestland fylkeskommune sine innkjøp er at leverandørane skal følgje 
landsdekkande norsk tariffavtale. 
 
Vedtak 
 
Før saka vert lagt fram for fylkesutvalet og fylkestinget, skal fylkeskommunedirektøren greie ut 
konsekvensane av innstillinga og forslag i møtet, jfr kommuneloven § 13-1. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 
 
Jeanette Onarheim Syversen (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg til innstillinga punkt 1 
 
Vestland går inn for at hovedregelen ved slike fylkeskommunale innkjøp og oppdrag, er at 
det blir stilt krav om at det ligg føre landsdekkande norsk tariffavtale.» 

 
Åsmund Berthelsen (SV) sette fram på vegner av A, MDG, SP, SV og Krf slikt forslag (1): 
 

«Tillegg 
 
1.Krav om tarfifflønn mellom oppdrag 
Krav om tariffløn bør innførast, slik det er gjort i Oslomodellen. Kravet kan 
operasjonaliserast gjennom at innleigde frå bemanningsbyrå skal vere fast tilsett. Dette 
skal dokumenterast overfor byggherre med den einskilde innleigde sin tilsettingskontrakt. 
 



2.Krav om faglærte handverkarar 
Krav om faglærde handverkarar bør vere hovudregel for alle bygg- og anleggsprosjekt i 
Vestland fylkeskommune. Ein bør innan utvalde fagområde auke kravet til faglærde til 
80%. 

 
3.Hovudregel for Vestland fylkeskommune sine innkjøp er at leverandørane skal følgje 
landsdekkande norsk tariffavtale. 
 
Forslag til vedtak: 
 
Før saka vert lagt fram for fylkesutvalet og fylkestinget, skal fylkeskommunedirektøren 
greie ut konsekvensane av innstillinga, jfr kommuneloven § 13-1.» 

 
Åsmund Berthelsen (SV) sette fram på vegner av A, MDG, SV og Krf slikt forslag (2): 
 

«Tillegg 
 
Lærlingar 
Verksemder som er leverandørar til Vestland fylkeskommune sine bygg- og 
anleggsprosjekt skal ha 10% lærlingar, og ha lærlingar på dei aktuelle prosjekta. Dette er 
eit krav utan unntak. 
 
Begrensning i antall ledd underleverandører 
Det skal berre vere eitt ledd underleverandør i vertikal kjede.» 

 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag til innstilling punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Syversen sitt forslag fekk 1 røyst (R) og fall. 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag til innstilling punkt 2 fekk 14 røyster mot 1 (SV) og vart 
vedteke. 
Berthelsen sitt forslag (1) fekk 10 røyster mot 5 (H, FNB, Frp) og vart vedteke. 
Berthelsen sitt forslag (2) fekk 8 røyster mot 7 (Sp, H, FNB, Frp) og vart vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland innfører Oslo-modellen slik den vart vedteken i Hordaland fylkeskommune for alle bygg 
og anleggsprosjekt i regi av Vestland fylkeskommune. Kontraktskrava blir også innført i avdeling 
for infrastruktur og veg sine kontraktar seinast hausten 2021. 
 
2. For å stetta bruken av dei mindre, lokale entreprenørane, kan INV avvike frå kravet knytt til 
fagarbeidarar innan fylkesvegområdet i spesielle tilfelle. 
 
3. Krav om tarfiffløn mellom oppdrag 
Krav om tariffløn bør innførast, slik det er gjort i Oslomodellen. Kravet kan operasjonaliserast 
gjennom at innleigde frå bemanningsbyrå skal vere fast tilsett. Dette skal dokumenterast overfor 
byggherre med den einskilde innleigde sin tilsettingskontrakt. 
 
4. Krav om faglærde handverkarar 
Krav om faglærde handverkarar bør vere hovudregel for alle bygg- og anleggsprosjekt i Vestland 
fylkeskommune. Ein bør innan utvalde fagområde auke kravet til faglærde til 80%. 
 
5. Hovudregel for Vestland fylkeskommune sine innkjøp er at leverandørane skal følgje 
landsdekkande norsk tariffavtale. 
 
6. Lærlingar 
Verksemder som er leverandørar til Vestland fylkeskommune sine bygg- og anleggsprosjekt skal 
ha 10% lærlingar, og ha lærlingar på dei aktuelle prosjekta. Dette er eit krav utan unntak. 

 
7. Begrensing i antal ledd underleverandørar 
Det skal berre vere eitt ledd underleverandør i vertikal kjede 
 



Vedtak 
 
Før saka vert lagt fram for fylkesutvalet og fylkestinget, skal fylkeskommunedirektøren greie ut 
konsekvensane av innstillinga, jfr. kommunelova § 13-1. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for næring -  08.09.2021 
 
Kine Bratli Dale (A) sette på vegner av A, MDG, SP, SV, V, KRF, U fram slikt forslag: 

 
«Alternativ 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune vidarefører Oslo-modellen for alle bygg- og anleggsprosjekt i 
eigen regi, slik den var vedteken i Hordaland fylkeskommune.  
 
2. Krav om tariffløn bør innførast, slik det er gjort i Oslomodellen. Kravet kan 
operasjonaliserast gjennom at innleigde frå bemanningsbyrå skal vere fast tilsett. Dette 
skal dokumenterast overfor byggherre med den einskilde innleigde sin tilsettingskontrakt.  
 
3. Krav om faglærde handverkarar bør vere hovudregel for alle bygg- og anleggsprosjekt i 
Vestland fylkeskommune. Ein bør innan utvalde fagområde auke kravet til faglærde til 
80%. 
 
4. Verksemder som er leverandørar til Vestland fylkeskommune sine bygg- og 
anleggsprosjekt skal ha 10% lærlingar. Dette er eit krav utan unntak.  
 
5. Det skal berre vere eitt ledd underleverandør i vertikal kjede.  
 
6. Hovudregel for Vestland fylkeskommune sine innkjøp er at leverandørane skal følgje 
landsdekkande norsk tariffavtale.  
 
Forslag til vedtak:  
 
Før saka vert lagt fram for fylkesutvalet og fylkestinget, skal fylkeskommunedirektøren 
greie ut konsekvensane av innstillinga, jfr kommuneloven § 13-1.» 

 
Avrøysting 
 
Dale sitt forslag punkt 1 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 5 røyster (H, FRP) for 
fylkeskommunedirektøren sitt forslag punkt 1.  
Dale sitt forslag punkt 2 vart vedteke mot 5 røyster (FRP, H). 
Dale sitt forslag punkt 3 vart vedteke mot 6 røyster (FRP, H, 1 SP (Sigrid Brattabø Handegard)).  
Dale sitt forslag punkt 4 vart vedteke mot 7 røyster (SP, H, FRP). 
Dale sitt forslag punkt 5 vart vedteke mot 7 røyster (SP, H, FRP). 
Dale sitt forslag punkt 6 vart vedteke mot 5 røyster (H, FRP). 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag punkt 2 vart vedteke mot 5 røyster (U, SV, A). 
Dale sitt forslag til vedtak vart vedteke mot 2 røyster (FRP). 
 
 Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune vidarefører Oslo-modellen for alle bygg- og anleggsprosjekt i eigen 
regi, slik den var vedteken i Hordaland fylkeskommune.  
 
2. Krav om tariffløn bør innførast, slik det er gjort i Oslomodellen. Kravet kan operasjonaliserast 
gjennom at innleigde frå bemanningsbyrå skal vere fast tilsett. Dette skal dokumenterast overfor 
byggherre med den einskilde innleigde sin tilsettingskontrakt.  
 
3. Krav om faglærde handverkarar bør vere hovudregel for alle bygg- og anleggsprosjekt i 
Vestland fylkeskommune. Ein bør innan utvalde fagområde auke kravet til faglærde til 80%. 
 
4. Verksemder som er leverandørar til Vestland fylkeskommune sine bygg- og anleggsprosjekt skal 
ha 10% lærlingar. Dette er eit krav utan unntak.  
 



5. Det skal berre vere eitt ledd underleverandør i vertikal kjede.  
 
6. Hovudregel for Vestland fylkeskommune sine innkjøp er at leverandørane skal følgje 
landsdekkande norsk tariffavtale.  
 
7. For å stetta bruken av dei mindre, lokale entreprenørane, kan INV avvike frå kravet knytt til 
fagarbeidarar innan fylkesvegområdet i spesielle tilfelle. 
 
Vedtak:  
 
Før saka vert lagt fram for fylkesutvalet og fylkestinget, skal fylkeskommunedirektøren greie ut 
konsekvensane av innstillinga, jfr. kommunelova § 13-1. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg 
 
Menneske med nedsett funksjonsevne må få betre mogelegheiter og forpliktande rettar til 
å delta i arbeidslivet. Vestland vil difor være eit føregangsfylke med å gradvis byggje inn 
mekanismar basert på dei internasjonale CRPD -måla i seriøsitetskrava.» 

 
Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV, A, MDG, SP, V, KRF fram slikt forslag til utsetjing: 
 

«Til utsetjing 
 
Fylkesutvalet ynskjer å innføre følgjande seriøsitetsbestemmelsar for innkjøp og kontraktar 
i Vestland Fylkeskommune, og ber administrasjonen utgreie kva konsekvensar følgjande 
kan gje, men også på kva måte ein kan imøtekomme desse krava, spesielt gjeld dette 
punkt 5 om tal ledd underleverandørar.  
 
1. Vestland innfører Oslo-modellen slik den vart vedteken i Hordaland fylkeskommune for 
alle bygg og anleggsprosjekt i regi av Vestland fylkeskommune. Kontraktskrava blir også 
innført i avdeling for infrastruktur og veg sine kontraktar seinast hausten 2021. 
 
2. Under punktet «Krav om tarifflønn mellom oppdrag» Krav om tariffløn bør innførast, slik 
det er gjort i Oslomodellen. Kravet kan operasjonaliserast gjennom at innleigde frå 
bemanningsbyrå skal vere fast tilsett. Dette skal dokumenterast overfor byggherre med 
den einskilde innleigde sin tilsettingskontrakt.  
 
3. Under punktet «Krav om faglærte håndverkere» Krav om minimum 50% faglærde 
handverkarar bør vere hovudregel for alle bygg- og anleggsprosjekt i Vestland 
fylkeskommune. Ein bør innan utvalde fagområde auke kravet til faglærde til 80%, 
gjennom at andel faglærde ut over 50% vektast i tildelinga. For å stetta bruken av dei 
mindre, lokale entreprenørane, kan ein på driftskontraktar på fylkesveg avvike frå kravet i 
spesielle tilfelle. Ein oversikt over desse avvika vert lagt fram for SAMO hausten 2022.  
 
4. I tråd med oslomodellen og saksframlegget punkt 4: «lærlinger» , vil Vestland ein krevje 
minimum 10% lærlingar på kontraktane i områder med behov for lærlingar. 
Innslagspunktet for lærlingekravet vil vere på 1,1 mill, dvs. statleg terskelverdi (for 
kommunar er innslagspunktet 1,75 mill) og 3 mnd kontraktsvarigheit.  
 
5. Under punkt 5 «Begrensning i tal ledd underleverandører Som hovudregel vert det tillatt 
inntil eitt ledd under hovedleverandør i kvart fag. Det kan gis dispensasjon for ytterligare 
eitt ledd når det er spesielle årsaker, og dette er tatt opp med oppdragsgiver og skriftleg 
godkjent på førehand. Det skal stillast samme formalkrav i alle ledd av kjeden.  
 
6. Vestland fylkesting går inn for at hovudregelen ved fylkeskommunale innkjøp er at det 
blir stilt krav om at det ligg føre landsdekkande norsk tariffavtale. (Ordlyd i tråd med vedtak 
i Hordaland fylkesting)». 

 
Terje Søviknes (FRP) sette på vegner av FRP, H fram slikt forslag til utsetjing: 
 



«Til utsetjing 
 
Saka vert utsett, ref. notat av 14.09.21 frå fylkeskommunedirektøren vedr. forsvarleg 
utgreiing etter Kommunelova §13-1 4.ledd.» 

 
Avrøysting til utsetjing av saka 
 
Søviknes sitt forslag fekk 6 røyster (FRP, H, FNB) og fall.  
Hammer sitt forslag vart vedteke mot 2 røyster (FRP). 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett. 
 
Fylkesutvalet ynskjer å innføre følgjande seriøsitetsbestemmelsar for innkjøp og kontraktar i 
Vestland Fylkeskommune, og ber administrasjonen utgreie kva konsekvensar følgjande kan gje, 
men også på kva måte ein kan imøtekomme desse krava, spesielt gjeld dette punkt 5 om tal ledd 
underleverandørar.  
 
1. Vestland innfører Oslo-modellen slik den vart vedteken i Hordaland fylkeskommune for alle bygg 
og anleggsprosjekt i regi av Vestland fylkeskommune. Kontraktskrava blir også innført i avdeling 
for infrastruktur og veg sine kontraktar seinast hausten 2021. 
 
2. Under punktet «Krav om tarifflønn mellom oppdrag» Krav om tariffløn bør innførast, slik det er 
gjort i Oslomodellen. Kravet kan operasjonaliserast gjennom at innleigde frå bemanningsbyrå skal 
vere fast tilsett. Dette skal dokumenterast overfor byggherre med den einskilde innleigde sin 
tilsettingskontrakt.  
 
3. Under punktet «Krav om faglærte håndverkere» Krav om minimum 50% faglærde handverkarar 
bør vere hovudregel for alle bygg- og anleggsprosjekt i Vestland fylkeskommune. Ein bør innan 
utvalde fagområde auke kravet til faglærde til 80%, gjennom at andel faglærde ut over 50% vektast 
i tildelinga. For å stetta bruken av dei mindre, lokale entreprenørane, kan ein på driftskontraktar på 
fylkesveg avvike frå kravet i spesielle tilfelle. Ein oversikt over desse avvika vert lagt fram for 
SAMO hausten 2022.  
 
4. I tråd med oslomodellen og saksframlegget punkt 4: «lærlinger» , vil Vestland ein krevje 
minimum 10% lærlingar på kontraktane i områder med behov for lærlingar. Innslagspunktet for 
lærlingekravet vil vere på 1,1 mill, dvs. statleg terskelverdi (for kommunar er innslagspunktet 1,75 
mill) og 3 mnd kontraktsvarigheit.  
 
5. Under punkt 5 «Begrensning i tal ledd underleverandører Som hovudregel vert det tillatt inntil eitt 
ledd under hovedleverandør i kvart fag. Det kan gis dispensasjon for ytterligare eitt ledd når det er 
spesielle årsaker, og dette er tatt opp med oppdragsgiver og skriftleg godkjent på førehand. Det 
skal stillast samme formalkrav i alle ledd av kjeden.  
 
6. Vestland fylkesting går inn for at hovudregelen ved fylkeskommunale innkjøp er at det blir stilt 
krav om at det ligg føre landsdekkande norsk tariffavtale. (Ordlyd i tråd med vedtak i Hordaland 
fylkesting). 
 
PS 176/21 Gang- og sykkelvegprosjektet fv. 614 Breivika - Svelgen, auka 
kostnadsoverslag 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Kostnadsramma til gang- og sykkelprosjektet fv. 614 Breivika Svelgen vert auka med 31,6 mill. 
2021-kr, frå 48,4 mill. 2021-kr til 80,0 mill. 2021-kr.  
 
2. Auken i kostnadsramma vert innarbeidd i budsjett 2022/økonomiplan 2022-2025.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  



 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Kostnadsramma til gang- og sykkelprosjektet fv. 614 Breivika Svelgen vert auka med 31,6 mill. 
2021-kr, frå 48,4 mill. 2021-kr til 80,0 mill. 2021-kr.  
 
2. Auken i kostnadsramma vert innarbeidd i budsjett 2022/økonomiplan 2022-2025.  
 
PS 177/21 Forlenging av Askøypakken 
 
Forslag til innstilling  
 
1.  Fylkestinget viser til Askøy kommune sitt ønskje om utviding av Askøypakken i ytterlegare 5 

år for å fullføre prosjekta i pakken og få eit meir tenleg vegnett på Askøy. Det er eit stort 
behov for å fullføre prosjekta i pakken, og fylkestinget støtter difor ei forlenging av pakken. 

 
2.  Fylkestinget sluttar seg til det foreslåtte opplegget for vidareføring av Askøypakken slik det er 

skissert i denne saka. Dette inneberer eit bompengebidrag på 1 276 mill. 2021-kr i den 
reviderte pakken. Fylkeskommunen skal bidra med 386 mill. 2021-kr, inkludert mva-refusjon. 
Pakken skal ferdigstille følgjande 3 prosjekt som er starta opp: 

 Fv. 563 Strømsnes – Hop 
 Fv. 213 Skiftesvik – Marikoven 
 Fv. 562 Lavik – Haugland 

Pakken skal i tillegg finansiere følgjande 3 prosjekt i prioritert rekkjefølgje:  

1. Fv. 212 Slettebrekka – Hetlevik 
2. Fv. 562 Fromreide – Kjerrgarden 
3. Fv. 562 Fauskanger  

Det vert i tillegg avsett ei ramme til kollektivtiltak. Det fylkeskommunale bidraget skal 
finansiere kollektivtiltaka. 
  

3.   Omfanget av utbygginga vert tilpassa den økonomiske ramma. Om alle prosjekta vert 
finansierte før utløpet av bompengeperioden, skal bompengeperioden bli avslutta. 

 
4.  Dagens innkrevjing i dei 4 eksisterande bomstasjonane med einvegs innkrevjing i retning 

Kleppestø/Bergen blir vidareført i heile bompengeperioden. Det vert i tillegg oppretta ein ny 
bomstasjon på Kleppevegen nord for rundkøyringa ved Vatnavatnet med innkrevjingsretning 
mot Kleppestø. Det blir lagt til grunn at kommunal veg Skarholmvegen vert stengt for 
gjennomkøyring i køyreretning mot Kleppestø. 

 
5.  Fram til innkrevjinga kan starte i det reviderte bompengeopplegget, held innkrevjinga fram 

som før i dei 4 eksisterande bomstasjonane på Askøy. 
 
6.  Ved bruk av elektronisk brikke får køyretøy i takstgruppe 1 ein rabatt på 20 pst. Det blir ikkje 

gitt rabatt til køyretøy i takstgruppe 2. Det er lagt til grunn at nullutsleppskøyretøy skal ha inntil 
50 pst. av taksten for konvensjonelle køyretøy. Det er lagt til grunn innføring av vidareføring av 
månadleg passeringstak på 30 passeringar. Når innkrevjinga i den i nye bomstasjonen 
startar, er det lagt til grunn ei gjennomsnittleg inntekt per passering på omlag 13,90 kr (2021-
kr). Dette svarar til ein grunntakst på om lag 32 kr (2021-kroner) for køyretøy i takstgruppe 1 
(køyretøy med tillat totalvekt til og med 3500 kg samt køyretøy i køyretøykategori M1 med 
elektronisk brikke og gyldig avtale). Køyretøy i takstgruppe 2 (køyretøy med tillat totalvekt frå 
og med 3501 kg ekskl. køyretøy i køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig 
avtale), betaler dobbelt takst. 

 
7.  Dersom gjennomsnittleg inntekt per passering kjem under 13,90 2021-kroner, vert det føresett 

at grunntaksten blir justert slik at gjennomsnittleg takst pr passering kjem opp på 13,90 2021-
kroner. 

 
8.  Den utvida bompengeperioden er sett til 5 år frå avslutting av gjeldande bompengeperiode, 

slik at innkrevjingsslutt forlengast frå 2028 til 2033.  
 



9.  Under føresetnad av godkjenning av Kommunal- og moderniseringsdepartementet, 
vidarefører Vestland fylkeskommune gjeldande garanti for Askøypakken ved 
sjølvskuldnarkausjon for eit maksimalt låneopptak for bompengeselskapet, avgrensa til 575 
mill. 2021-kr for heile Askøypakken, med tillegg av 10 % av til ein kvar tid gjeldande hovudstol 
til dekning av eventuelle renter og omkostningar. Det samla garantibeløpet vert følgjeleg 633 
mill. 2021-kr. Garantien skal gjelde ut bompengeperioden til 2033, og i tillegg inntil to år. 
Garantibeløpet vert redusert i takt med nedbetaling av lånet. Garantisten har rett til å sikre 
garantien med retten til å krevje inn bompengar. 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  08.09.2021 
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Hovudutval for samferdsel og mobilitet tek saka til vitande.» 

 
Avrøysting 
 
Framnes sitt forslag fekk 3 røyster (Frp og UA) og fall. 
Innstillinga vart vedteke mot 3 røyster (Frp og UA). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1.  Fylkestinget viser til Askøy kommune sitt ønskje om utviding av Askøypakken i ytterlegare 5 

år for å fullføre prosjekta i pakken og få eit meir tenleg vegnett på Askøy. Det er eit stort 
behov for å fullføre prosjekta i pakken, og fylkestinget støtter difor ei forlenging av pakken. 

 
2.  Fylkestinget sluttar seg til det foreslåtte opplegget for vidareføring av Askøypakken slik det er 

skissert i denne saka. Dette inneberer eit bompengebidrag på 1 276 mill. 2021-kr i den 
reviderte pakken. Fylkeskommunen skal bidra med 386 mill. 2021-kr, inkludert mva-refusjon. 
Pakken skal ferdigstille følgjande 3 prosjekt som er starta opp: 

 Fv. 563 Strømsnes – Hop 
 Fv. 213 Skiftesvik – Marikoven 
 Fv. 562 Lavik – Haugland 
Pakken skal i tillegg finansiere følgjande 3 prosjekt i prioritert rekkjefølgje:  
4. Fv. 212 Slettebrekka – Hetlevik 
5. Fv. 562 Fromreide – Kjerrgarden 
6. Fv. 562 Fauskanger  

Det vert i tillegg avsett ei ramme til kollektivtiltak. Det fylkeskommunale bidraget skal 
finansiere kollektivtiltaka. 
  

3.   Omfanget av utbygginga vert tilpassa den økonomiske ramma. Om alle prosjekta vert 
finansierte før utløpet av bompengeperioden, skal bompengeperioden bli avslutta. 

 
4.  Dagens innkrevjing i dei 4 eksisterande bomstasjonane med einvegs innkrevjing i retning 

Kleppestø/Bergen blir vidareført i heile bompengeperioden. Det vert i tillegg oppretta ein ny 
bomstasjon på Kleppevegen nord for rundkøyringa ved Vatnavatnet med innkrevjingsretning 
mot Kleppestø. Det blir lagt til grunn at kommunal veg Skarholmvegen vert stengt for 
gjennomkøyring i køyreretning mot Kleppestø. 

 
5.  Fram til innkrevjinga kan starte i det reviderte bompengeopplegget, held innkrevjinga fram 

som før i dei 4 eksisterande bomstasjonane på Askøy. 
 
6.  Ved bruk av elektronisk brikke får køyretøy i takstgruppe 1 ein rabatt på 20 pst. Det blir ikkje 

gitt rabatt til køyretøy i takstgruppe 2. Det er lagt til grunn at nullutsleppskøyretøy skal ha inntil 
50 pst. av taksten for konvensjonelle køyretøy. Det er lagt til grunn innføring av vidareføring av 
månadleg passeringstak på 30 passeringar. Når innkrevjinga i den i nye bomstasjonen 
startar, er det lagt til grunn ei gjennomsnittleg inntekt per passering på omlag 13,90 kr (2021-
kr). Dette svarar til ein grunntakst på om lag 32 kr (2021-kroner) for køyretøy i takstgruppe 1 
(køyretøy med tillat totalvekt til og med 3500 kg samt køyretøy i køyretøykategori M1 med 
elektronisk brikke og gyldig avtale). Køyretøy i takstgruppe 2 (køyretøy med tillat totalvekt frå 
og med 3501 kg ekskl. køyretøy i køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig 
avtale), betaler dobbelt takst. 

 



7.  Dersom gjennomsnittleg inntekt per passering kjem under 13,90 2021-kroner, vert det føresett 
at grunntaksten blir justert slik at gjennomsnittleg takst pr passering kjem opp på 13,90 2021-
kroner. 

 
8.  Den utvida bompengeperioden er sett til 5 år frå avslutting av gjeldande bompengeperiode, 

slik at innkrevjingsslutt forlengast frå 2028 til 2033.  
 
9.  Under føresetnad av godkjenning av Kommunal- og moderniseringsdepartementet, 

vidarefører Vestland fylkeskommune gjeldande garanti for Askøypakken ved 
sjølvskuldnarkausjon for eit maksimalt låneopptak for bompengeselskapet, avgrensa til 575 
mill. 2021-kr for heile Askøypakken, med tillegg av 10 % av til ein kvar tid gjeldande hovudstol 
til dekning av eventuelle renter og omkostningar. Det samla garantibeløpet vert følgjeleg 633 
mill. 2021-kr. Garantien skal gjelde ut bompengeperioden til 2033, og i tillegg inntil to år. 
Garantibeløpet vert redusert i takt med nedbetaling av lånet. Garantisten har rett til å sikre 
garantien med retten til å krevje inn bompengar. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Sigbjørn Framnes (FRP) sette fram slikt forslag:  

 
«Alternativ 
 
Fylkestinget tek saka til vitande» 

 
Avrøysting 
 
Framnes sitt forslag fekk 4 røyster (FRP, UA, FNB) og fall.  
Innstillinga vart vedteke mot 4 røyster (FRP, UA, FNB).  
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget viser til Askøy kommune sitt ønskje om utviding av Askøypakken i ytterlegare 5 år 
for å fullføre prosjekta i pakken og få eit meir tenleg vegnett på Askøy. Det er eit stort behov for 
å fullføre prosjekta i pakken, og fylkestinget støtter difor ei forlenging av pakken. 

 
2.  Fylkestinget sluttar seg til det foreslåtte opplegget for vidareføring av Askøypakken slik det er 

skissert i denne saka. Dette inneberer eit bompengebidrag på 1 276 mill. 2021-kr i den 
reviderte pakken. Fylkeskommunen skal bidra med 386 mill. 2021-kr, inkludert mva-refusjon. 
Pakken skal ferdigstille følgjande 3 prosjekt som er starta opp: 

 Fv. 563 Strømsnes – Hop 
 Fv. 213 Skiftesvik – Marikoven 
 Fv. 562 Lavik – Haugland 
Pakken skal i tillegg finansiere følgjande 3 prosjekt i prioritert rekkjefølgje:  
7. Fv. 212 Slettebrekka – Hetlevik 
8. Fv. 562 Fromreide – Kjerrgarden 
9. Fv. 562 Fauskanger  

Det vert i tillegg avsett ei ramme til kollektivtiltak. Det fylkeskommunale bidraget skal 
finansiere kollektivtiltaka. 
  

3.   Omfanget av utbygginga vert tilpassa den økonomiske ramma. Om alle prosjekta vert 
finansierte før utløpet av bompengeperioden, skal bompengeperioden bli avslutta. 

 
4.  Dagens innkrevjing i dei 4 eksisterande bomstasjonane med einvegs innkrevjing i retning 

Kleppestø/Bergen blir vidareført i heile bompengeperioden. Det vert i tillegg oppretta ein ny 
bomstasjon på Kleppevegen nord for rundkøyringa ved Vatnavatnet med innkrevjingsretning 
mot Kleppestø. Det blir lagt til grunn at kommunal veg Skarholmvegen vert stengt for 
gjennomkøyring i køyreretning mot Kleppestø. 

 
5.  Fram til innkrevjinga kan starte i det reviderte bompengeopplegget, held innkrevjinga fram 

som før i dei 4 eksisterande bomstasjonane på Askøy. 
 
6.  Ved bruk av elektronisk brikke får køyretøy i takstgruppe 1 ein rabatt på 20 pst. Det blir ikkje 

gitt rabatt til køyretøy i takstgruppe 2. Det er lagt til grunn at nullutsleppskøyretøy skal ha inntil 
50 pst. av taksten for konvensjonelle køyretøy. Det er lagt til grunn innføring av vidareføring av 



månadleg passeringstak på 30 passeringar. Når innkrevjinga i den i nye bomstasjonen 
startar, er det lagt til grunn ei gjennomsnittleg inntekt per passering på omlag 13,90 kr (2021-
kr). Dette svarar til ein grunntakst på om lag 32 kr (2021-kroner) for køyretøy i takstgruppe 1 
(køyretøy med tillat totalvekt til og med 3500 kg samt køyretøy i køyretøykategori M1 med 
elektronisk brikke og gyldig avtale). Køyretøy i takstgruppe 2 (køyretøy med tillat totalvekt frå 
og med 3501 kg ekskl. køyretøy i køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig 
avtale), betaler dobbelt takst. 

 
7.  Dersom gjennomsnittleg inntekt per passering kjem under 13,90 2021-kroner, vert det føresett 

at grunntaksten blir justert slik at gjennomsnittleg takst pr passering kjem opp på 13,90 2021-
kroner. 

 
8.  Den utvida bompengeperioden er sett til 5 år frå avslutting av gjeldande bompengeperiode, 

slik at innkrevjingsslutt forlengast frå 2028 til 2033.  
 
9.  Under føresetnad av godkjenning av Kommunal- og moderniseringsdepartementet, 

vidarefører Vestland fylkeskommune gjeldande garanti for Askøypakken ved 
sjølvskuldnarkausjon for eit maksimalt låneopptak for bompengeselskapet, avgrensa til 575 
mill. 2021-kr for heile Askøypakken, med tillegg av 10 % av til ein kvar tid gjeldande hovudstol 
til dekning av eventuelle renter og omkostningar. Det samla garantibeløpet vert følgjeleg 633 
mill. 2021-kr. Garantien skal gjelde ut bompengeperioden til 2033, og i tillegg inntil to år. 
Garantibeløpet vert redusert i takt med nedbetaling av lånet. Garantisten har rett til å sikre 
garantien med retten til å krevje inn bompengar. 

 
PS 178/21 Høyring - forslag til endring i riksarkivarens forskrift - behandling av 
offentlege arkiv 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet vedtek høyringssvar på forslag til endring i Riksarkivarens forskrift - behandling av 
offentlege arkiv, i samsvar med brev oversendt frå administrasjonen dagsett 29.07.2021 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  08.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet vedtek høyringssvar på forslag til endring i Riksarkivarens forskrift - behandling av 
offentlege arkiv, i samsvar med brev oversendt frå administrasjonen dagsett 29.07.2021. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet vedtek høyringssvar på forslag til endring i Riksarkivarens forskrift - behandling av 
offentlege arkiv, i samsvar med brev oversendt frå administrasjonen dagsett 29.07.2021 
 
PS 179/21 Utviding av distriktsmusikarordninga - oppfylging og finansiering 

Forslag til innstilling:  
 

1. Vestland fylkeskommune går i dialog med kommunane som har signalisert interesse 
for å opprette nye distriktsmusikarstillingar, jf. KULII-sak 130/20. Målet er å utvide 
distriktsmusikarordninga med utgangspunkt i eksisterande avtalar med 
vertskommunar i tidlegare Sogn og Fjordane fylke. 



2. Ei ev. utviding og styrking av distriktsmusikarordninga vert dekka innanfor avdelinga 
sitt budsjett.  

3. Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å inngå avtalar om distriktsmusikarordninga 
med nye vertskommunar.  

4. Fylkeskommunedirektøren utarbeider i samarbeid med vertskommunane retningsliner 
for utviding av fylkeskvoten til heile fylket.  

5. Fylkeskommunedirektøren set ned to arbeidsgrupper som skal greie ut mandat og 
samansetjing for samarbeidsarenaer mellom 1) det profesjonelle og frivillige 
musikklivet knytt til musikarordningane og for 2) arkiv og museum med folkemusikk og 
immateriell kulturarv som arbeidsområde. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  08.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 

1. Vestland fylkeskommune går i dialog med kommunane som har signalisert interesse 
for å opprette nye distriktsmusikarstillingar, jf. KULII-sak 130/20. Målet er å utvide 
distriktsmusikarordninga med utgangspunkt i eksisterande avtalar med 
vertskommunar i tidlegare Sogn og Fjordane fylke. 

2. Ei ev. utviding og styrking av distriktsmusikarordninga vert dekka innanfor avdelinga 
sitt budsjett.  

3. Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å inngå avtalar om distriktsmusikarordninga 
med nye vertskommunar.  

4. Fylkeskommunedirektøren utarbeider i samarbeid med vertskommunane retningsliner 
for utviding av fylkeskvoten til heile fylket.  

5. Fylkeskommunedirektøren set ned to arbeidsgrupper som skal greie ut mandat og 
samansetjing for samarbeidsarenaer mellom 1) det profesjonelle og frivillige 
musikklivet knytt til musikarordningane og for 2) arkiv og museum med folkemusikk og 
immateriell kulturarv som arbeidsområde. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 

Terje Søviknes (FRP) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ 
 
Med bakgrunn i den økonomiske situasjonen i Vestland fylkeskommune vert 
fylkeskommunal delfinansiering av distriktsmusikarstillingar avvikla.» 

 
Avrøysting 
 
Søviknes sitt forslag fekk 3 røyster (FRP, UA) og fall.  
Innstillinga vart vedteke mot 3 røyster (FRP, UA) 
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune går i dialog med kommunane som har signalisert interesse for å 
opprette nye distriktsmusikarstillingar, jf. KULII-sak 130/20. Målet er å utvide 
distriktsmusikarordninga med utgangspunkt i eksisterande avtalar med vertskommunar i tidlegare 
Sogn og Fjordane fylke.  
 
2. Ei ev. utviding og styrking av distriktsmusikarordninga vert dekka innanfor avdelinga sitt 
budsjett.  
 
3. Fylkeskommunedirektøren får fullmakt til å inngå avtalar om distriktsmusikarordninga med nye 
vertskommunar.  
 
4. Fylkeskommunedirektøren utarbeider i samarbeid med vertskommunane retningsliner for 
utviding av fylkeskvoten til heile fylket.  



 
5. Fylkeskommunedirektøren set ned to arbeidsgrupper som skal greie ut mandat og samansetjing 
for samarbeidsarenaer mellom 1) det profesjonelle og frivillige musikklivet knytt til 
musikarordningane og for 2) arkiv og museum med folkemusikk og immateriell kulturarv som 
arbeidsområde. 
 
PS 180/21 U23 EM i Friidrett i Bergen 
 
Forslag til vedtak: 
 
1. Vestland fylkeskommune stiller seg positiv til at Norges Friidrettsforbund skal arrangere U-23 
EM i friidrett i Bergen i 2025. 
 
2. Norges friidrettsforbund kan behalde dei tildelte 2 100 000 kr til U-23 EM i friidrett i Bergen, som 
skulle vore gjennomført i 2021, men vart avlyst grunna pandemien. Midlane skal nyttast i arbeidet 
med planlegging og gjennomføring av arrangementet i 2025. 
 
3. Eventuell ytterlegare økonomisk stønad til U-23 EM i friidrett i Bergen i 2025 må ein koma 
attende til i samband med økonomiplan 2024-2027 og framtidige årsbudsjett. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  08.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune stiller seg positiv til at Norges Friidrettsforbund skal arrangere U-23 
EM i friidrett i Bergen i 2025. 
 
2. Norges friidrettsforbund kan behalde dei tildelte 2 100 000 kr til U-23 EM i friidrett i Bergen, som 
skulle vore gjennomført i 2021, men vart avlyst grunna pandemien. Midlane skal nyttast i arbeidet 
med planlegging og gjennomføring av arrangementet i 2025. 
 
3. Eventuell ytterlegare økonomisk stønad til U-23 EM i friidrett i Bergen i 2025 må ein koma 
attende til i samband med økonomiplan 2024-2027 og framtidige årsbudsjett. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune stiller seg positiv til at Norges Friidrettsforbund skal arrangere U-23 
EM i friidrett i Bergen i 2025. 
 
2. Norges friidrettsforbund kan behalde dei tildelte 2 100 000 kr til U-23 EM i friidrett i Bergen, som 
skulle vore gjennomført i 2021, men vart avlyst grunna pandemien. Midlane skal nyttast i arbeidet 
med planlegging og gjennomføring av arrangementet i 2025. 
 
3. Eventuell ytterlegare økonomisk stønad til U-23 EM i friidrett i Bergen i 2025 må ein koma 
attende til i samband med økonomiplan 2024-2027 og framtidige årsbudsjett. 
 
 
PS 181/21 E-sport i Vestland fylke. Status på område, kunnskapsgrunnlag og 
strategi for arbeidet. 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek strategiske aksjonspunkt som ligg ved i eige dokument. Aksjonspunkta vil bli 
evaluert og revidert hausten 2022. 



 
2. Fylkestinget tek til orientering kunnskapsgrunnlag for e-sport og gaming i Vestland som ligg ved 
som eige dokument. Kunnskapsgrunnlaget blir oppdatert årleg. 
 
3. Fylkestinget prioriterer arbeidet med oppfølging av strategien i komande budsjetthandsaming. 
 
4. Vestland fylkeskommune sitt engasjement vert dekka innanfor avdelingane sine budsjett. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 
 
Pauline Tomren (MDG) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og Krf fram slikt forslag: 

«Tillegg 
5. Vestland fylkeskommune skal jobbe for å utvikle læringsressursar innanfor e-sport 
tilpassa norsk vidaregåande opplæring. Det skal undersøkast om dette kan gjerast i NDLA, 
og om det finst tilskotsordningar som kan brukast til å finansiere læringsressursane.» 

 
Jeanette Onarheim Syversen (R) sette fram slikt forslag:  

«Alternativ til innstillinga punkt 1 
1. Fylkestinget vedtek strategiske aksjonspunkt som ligg ved i eige dokument, med 
følgjande tillegg: 
 
Tillegg strategi på Esport Vestland: 
 
Hovudmål tillegg: Støtte samarbeid på tvers av aktører på Esport- og Gaming feltet i 
Vestland. Øke kompetanse og sikre gode strategier på hva Esport skal være. Esport og 
Gaming skal være inkluderende og det skal finnes gode lavterskeltilbud i hele fylket. 
 
1.Aktører innen Esport feltet bør jobbe aktivt på å inkludere på tvers av sosio-økonomiske 
kår, etnisitet, kultur og kjønn. Dette vil si at de som jobber med dette bør ha en aktiv og 
tydelig strategi på inkludering og integrering, og ikke minst holdningsarbeid rettet mot u-
kulturen, som kalles «Toxicity» innen E-sporten. Dette er noe Vestland fylkeskommune vil 
vektlegge når det gis støtte til prosjekt. 
 
2. Det stilles krav til universell utforming ved eventuelle tilskuddsordninger. Eksempelvis vil 
en person i rullestol ha behov for pult som kan reguleres, og ellers fremkommelighet i 
lokalet som aktiviteten finner sted i. Ved å dekke kostnader knyttet opp til dette vil Vestland 
Fylkeskommune bidra med å skape en inkluderende arena. 
 
3. Vestland fylkeskommune sine ordninger skal støtte lavterskel åpne møteplasser innen 
spill og Esport i Vestland, her stilles visse krav til møteplassen dersom de søker støtte fra 
Vestland Fylke ; 3.1. Møteplassen skal være åpen for alle nivå (sikre bredde). 3.2. 
Møteplassen må tilrettelegge/ være bevisst på universell utforming i forhold til at alle skal 
være inkludert. 3.3 Møteplassen må kunne vise til at de aktivt senker terskelen for 
deltagelse (eks. Gratis/rimelig inngang). 3.4. Møteplassen må befinne seg i fylket 
Vestland. 
 
4. Jamfør seksjonen om Dataspel og Spellutvikling, samt strategien Spillerom skal 
Vestland Fylkeskommune støtte opp om tiltak som er med på å heve kompetanse, 
næringsutvikling og samarbeid på tvers av aktører på feltet. Den norske spillbransjen er 
fortsatt i en tidlig vekstfase, og for å vokse har bransjen behov for støtte også på et 
regionalt nivå. Dette kan vi blant annet oppnå med å støtte mer opp om bransjehevende 
tiltak som Konsoll og Noneda - dette som tillegg til ordningen «Regional Bransjeutvikling 
innen kulturell- og kreativ næring». 

 
Aksjonspunkta vil bli evaluert og revidert hausten 2022.» 

 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
Syversen sitt forslag fekk 1 røyst (R) og fall. 
Tomren sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 



1. Fylkestinget vedtek strategiske aksjonspunkt som ligg ved i eige dokument. Aksjonspunkta vil bli 
evaluert og revidert hausten 2022. 
 
2. Fylkestinget tek til orientering kunnskapsgrunnlag for e-sport og gaming i Vestland som ligg ved 
som eige dokument. Kunnskapsgrunnlaget blir oppdatert årleg. 
 
3. Fylkestinget prioriterer arbeidet med oppfølging av strategien i komande budsjetthandsaming. 
 
4. Vestland fylkeskommune sitt engasjement vert dekka innanfor avdelingane sine budsjett. 
 
5. Vestland fylkeskommune skal jobbe for å utvikle læringsressursar innanfor e-sport tilpassa 
norsk vidaregåande opplæring. Det skal undersøkast om dette kan gjerast i NDLA, og om det finst 
tilskotsordningar som kan brukast til å finansiere læringsressursane. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  08.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek strategiske aksjonspunkt som ligg ved i eige dokument. Aksjonspunkta vil bli 
evaluert og revidert hausten 2022. 
 
2. Fylkestinget tek til orientering kunnskapsgrunnlag for e-sport og gaming i Vestland som ligg ved 
som eige dokument. Kunnskapsgrunnlaget blir oppdatert årleg. 
 
3. Fylkestinget prioriterer arbeidet med oppfølging av strategien i komande budsjetthandsaming. 
 
4. Vestland fylkeskommune sitt engasjement vert dekka innanfor avdelingane sine budsjett. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Fylkesordførar Jon Askeland (SP) la innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse til 
grunn for behandling av saka.  
 
Avrøysting 
 
Innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtek strategiske aksjonspunkt som ligg ved i eige dokument. Aksjonspunkta vil bli 
evaluert og revidert hausten 2022. 
 
2. Fylkestinget tek til orientering kunnskapsgrunnlag for e-sport og gaming i Vestland som ligg ved 
som eige dokument. Kunnskapsgrunnlaget blir oppdatert årleg. 
 
3. Fylkestinget prioriterer arbeidet med oppfølging av strategien i komande budsjetthandsaming. 
 
4. Vestland fylkeskommune sitt engasjement vert dekka innanfor avdelingane sine budsjett. 
 
5. Vestland fylkeskommune skal jobbe for å utvikle læringsressursar innanfor e-sport tilpassa 
norsk vidaregåande opplæring. Det skal undersøkast om dette kan gjerast i NDLA, og om det finst 
tilskotsordningar som kan brukast til å finansiere læringsressursane. 
 
PS 182/21 Høyringsinnspel– revidering nasjonale faglige råd om fysisk aktivitet og 
tid i ro. 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet stiller seg bak innspela som ligg føre i saka. 



 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  08.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet stiller seg bak innspela som ligg føre i saka. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet stiller seg bak innspela som ligg føre i saka. 
 
PS 183/21 Fråsegn til Kulturdepartementet om ventetid for tildeling av spelemidlar 
 
Forslag til innstilling: 
 

1. Fylkesutvalet ber om at følgjande uttale vert sendt til Kulturdepartementet: 

«Vestland fylkeskommune ber om at Kulturdepartementet gjer ei grundig vurdering av kva tiltak 
som kan gjerast for å redusere ventetida på spelemidlar i fylkeskommunar som har lang ventetid 
for tildeling. Det er per i dag svært stor forskjell på kor lenge eit anlegg i gjennomsnitt må vente på 
tildeling av spelemidlar. I Oslo har ventetida dei siste åra vore på 0,15 år (2021) og 0,30 år (2020). 
For Vestland fylke har ventetida vore på 3,58 år (2021) og 3,97 år (2020).  
 
Det bør gjerast tiltak slik at ventetida mellom anlegg er så lik som mogeleg over heile landet. 
Vestland fylkeskommune har fleire forslag til korleis dette kan gjerast.  

 Inkludere ventetid som del av kriteria for hovudfordelinga i tillegg til kriteria godkjend 
søknadssum, tal innbyggjarar og anleggsfordeling.  

 Sjå fordeling til post 2 i samanheng med tildelingar til post 1.1. når det gjeld ventetid. 
 Erstatte pkt. 2.5.3 i bestemmelsane med ei formulering om auka tildeling til områder med 

lang ventetid.» 

Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  08.09.2021 
 
Stian Davies, A, sette fram slikt forslag på vegner av A, V, SV, SP og MDG: 
 

«1. Fylkesutvalet ber om at følgjande uttale vert sendt til Kulturdepartementet:  
 
«Vestland fylkeskommune ber om at Kulturdepartementet gjer ei grundig vurdering av 
kva tiltak som kan gjerast for å redusere ventetida på spelemidlar i fylkeskommunar som 
har lang ventetid for tildeling. Det er per i dag svært stor forskjell på kor lenge eit anlegg i 
gjennomsnitt må vente på tildeling av spelemidlar. I Oslo har ventetida dei siste åra vore 
på 0,15 år (2021) og 0,30 år (2020). For Vestland fylke har ventetida vore på 3,58 år 
(2021) og 3,97 år (2020). 
  
Det kan vere svært utfordrande for lokale initiativ når ventetida vert så lang, særleg for 
frivillig sektor. Dei ulike laga og organisasjonane må ofte ta opp mellombelse lån for å 
mellomfinansiere spelemiddelandelen av finansieringsplanen i etableringsfasen. Det gjer 
auka kostnadar til organisasjonen, fordi dei må betale renter av lånet til dei får 
spelemidlar.  Det kan vere eit alternativ å vente med etablering av anlegget til ein har fått 
ei spelemiddeltildeling. Når ventetida er mellom 3 til 5 år (og i enkelte tilfelle lenger) er 
det likevel vanskeleg å skulle vente så lenge med etablering av anlegget når alle planar er 
klare og den øvrige finansieringa er i orden, slik dei må vere for å få godkjend 
spelemiddelsøknaden. Dette er vanskeleg for eksempel: 



 - fordi anlegget vert dyrare og ein får reelt sett mindre i spelemidlar på grunn av 
mellomfinansiering før tildeling. 
 - fordi kostnadane kan auke med tida. 
 - fordi tilskot frå private organisasjonar kan ha ein tidsfrist/rapporteringsfrist. 
 - fordi anlegget som regel skal etablerast for å dekke eit presserande behov i 
lokalsamfunnet. 
- fordi medlemmar i styra i frivillige lag og organisasjonar ofte vert skifta ut med 2 til 4 års 
mellomrom, noko som gjer at kunnskapen om planane i blant nye styremedlemmer kan 
vere uklår. 
  
Utrekninga av anleggsdekning er også problematisk. Dersom ein person som bur i ein 
mindre kommune, som Gulen eller Lærdal kommune, skal ha same mogelegheit og 
tilgang til ulike typar anlegg som ein person som bur i store kommunar som Oslo 
kommune må ein akseptere ei høgare anleggsdekning i dei små kommunane. Bur du i 
Oslo kommune kan du innanfor ein halvtimes reisetid få tilgang til veldig mange anlegg, 
f.eks. fleire fotballbaner, innandørshallar med flater for handball, volleyball og bandy, 
ishall, klatreanlegg, tufteparkar, skianlegg, friluftslivsanlegg eller svømmehallen. Bur du i 
ein spreiddbygd kommune som Gulen så har du kanskje berre ein ballbinge og ein 
turveg innanfor ein halvtimes reisetid. Slik fordelingsnøkkelen er lagt opp per i dag 
favoriserer den i stor grad tettbygde områder. Dette skapar igjen lengre ventetid, særleg i 
områder som er mindre tettbygde. Dersom Kulturdepartementet legg mindre vekt på 
kriteria om tal innbyggjarar og anleggsdekning, og i tillegg legg til ventetid som del av 
fordelingsnøkkelen kan dette verke utjamnande på ventetida. 
  
Det bør gjerast tiltak slik at ventetida mellom anlegg er så lik som mogeleg over heile 
landet. Vestland fylkeskommune har fleire forslag til korleis dette kan gjerast: 
- Inkludere ventetid som del av kriteria for hovudfordelinga i tillegg til kriteria godkjend 
søknadssum, tal innbyggjarar og anleggsfordeling. 
- Sjå fordeling til post 2 i samanheng med tildelingar til post 1.1. når det gjeld ventetid. 
- Erstatte pkt. 2.5.3 i bestemmelsane med ei formulering om auka tildeling til områder 
med lang ventetid.» 

 
Avrøysting 
 
Davies sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet ber om at følgjande uttale vert sendt til Kulturdepartementet:  

 
«Vestland fylkeskommune ber om at Kulturdepartementet gjer ei grundig vurdering av kva tiltak 
som kan gjerast for å redusere ventetida på spelemidlar i fylkeskommunar som har lang ventetid 
for tildeling. Det er per i dag svært stor forskjell på kor lenge eit anlegg i gjennomsnitt må vente på 
tildeling av spelemidlar. I Oslo har ventetida dei siste åra vore på 0,15 år (2021) og 0,30 år (2020). 
For Vestland fylke har ventetida vore på 3,58 år (2021) og 3,97 år (2020). 

  
Det kan vere svært utfordrande for lokale initiativ når ventetida vert så lang, særleg for frivillig 
sektor. Dei ulike laga og organisasjonane må ofte ta opp mellombelse lån for å mellomfinansiere 
spelemiddelandelen av finansieringsplanen i etableringsfasen. Det gjer auka kostnadar til 
organisasjonen, fordi dei må betale renter av lånet til dei får spelemidlar.  Det kan vere eit 
alternativ å vente med etablering av anlegget til ein har fått ei spelemiddeltildeling. Når ventetida er 
mellom 3 til 5 år (og i enkelte tilfelle lenger) er det likevel vanskeleg å skulle vente så lenge med 
etablering av anlegget når alle planar er klare og den øvrige finansieringa er i orden, slik dei må 
vere for å få godkjend spelemiddelsøknaden. Dette er vanskeleg for eksempel: 
 - fordi anlegget vert dyrare og ein får reelt sett mindre i spelemidlar på grunn av mellomfinansiering 
før tildeling. 
- fordi kostnadane kan auke med tida. 
- fordi tilskot frå private organisasjonar kan ha ein tidsfrist/rapporteringsfrist. 
 - fordi anlegget som regel skal etablerast for å dekke eit presserande behov i lokalsamfunnet. 
- fordi medlemmar i styra i frivillige lag og organisasjonar ofte vert skifta ut med 2 til 4 års 
mellomrom, noko som gjer at kunnskapen om planane i blant nye styremedlemmer kan vere uklår. 

  
Utrekninga av anleggsdekning er også problematisk. Dersom ein person som bur i ein mindre 
kommune, som Gulen eller Lærdal kommune, skal ha same mogelegheit og tilgang til ulike typar 



anlegg som ein person som bur i store kommunar som Oslo kommune må ein akseptere ei høgare 
anleggsdekning i dei små kommunane. Bur du i Oslo kommune kan du innanfor ein halvtimes 
reisetid få tilgang til veldig mange anlegg, f.eks. fleire fotballbaner, innandørshallar med flater for 
handball, volleyball og bandy, ishall, klatreanlegg, tufteparkar, skianlegg, friluftslivsanlegg eller 
svømmehallen. Bur du i ein spreiddbygd kommune som Gulen så har du kanskje berre ein 
ballbinge og ein turveg innanfor ein halvtimes reisetid. Slik fordelingsnøkkelen er lagt opp per i dag 
favoriserer den i stor grad tettbygde områder. Dette skapar igjen lengre ventetid, særleg i områder 
som er mindre tettbygde. Dersom Kulturdepartementet legg mindre vekt på kriteria om tal 
innbyggjarar og anleggsdekning, og i tillegg legg til ventetid som del av fordelingsnøkkelen kan 
dette verke utjamnande på ventetida. 

  
Det bør gjerast tiltak slik at ventetida mellom anlegg er så lik som mogeleg over heile landet. 
Vestland fylkeskommune har fleire forslag til korleis dette kan gjerast: 
- Inkludere ventetid som del av kriteria for hovudfordelinga i tillegg til kriteria godkjend 
søknadssum, tal innbyggjarar og anleggsfordeling. 
- Sjå fordeling til post 2 i samanheng med tildelingar til post 1.1. når det gjeld ventetid. 
- Erstatte pkt. 2.5.3 i bestemmelsane med ei formulering om auka tildeling til områder med lang 
ventetid. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Terje Søviknes (FRP) sette fram slikt forslag:  
 

«Tillegg – ekstra strekpunkt til slutt i forslag til vedtak 
 
-Eit alternativ er også at staten går inn med ei ekstraløyving for å fjerna etterslepet i 
tippemiddelordninga» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
Søviknes sitt forslag fekk 8 røyster (KRF, V, H, FNB, FRP) og fall mot 9 røyster (med 
fylkesordføraren si røyst).  
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet ber om at følgjande uttale vert sendt til Kulturdepartementet:  

 
«Vestland fylkeskommune ber om at Kulturdepartementet gjer ei grundig vurdering av kva tiltak 
som kan gjerast for å redusere ventetida på spelemidlar i fylkeskommunar som har lang ventetid 
for tildeling. Det er per i dag svært stor forskjell på kor lenge eit anlegg i gjennomsnitt må vente på 
tildeling av spelemidlar. I Oslo har ventetida dei siste åra vore på 0,15 år (2021) og 0,30 år (2020). 
For Vestland fylke har ventetida vore på 3,58 år (2021) og 3,97 år (2020). 

  
Det kan vere svært utfordrande for lokale initiativ når ventetida vert så lang, særleg for frivillig 
sektor. Dei ulike laga og organisasjonane må ofte ta opp mellombelse lån for å mellomfinansiere 
spelemiddelandelen av finansieringsplanen i etableringsfasen. Det gjer auka kostnadar til 
organisasjonen, fordi dei må betale renter av lånet til dei får spelemidlar.  Det kan vere eit 
alternativ å vente med etablering av anlegget til ein har fått ei spelemiddeltildeling. Når ventetida er 
mellom 3 til 5 år (og i enkelte tilfelle lenger) er det likevel vanskeleg å skulle vente så lenge med 
etablering av anlegget når alle planar er klare og den øvrige finansieringa er i orden, slik dei må 
vere for å få godkjend spelemiddelsøknaden. Dette er vanskeleg for eksempel: 
 - fordi anlegget vert dyrare og ein får reelt sett mindre i spelemidlar på grunn av 
mellomfinansiering før tildeling. 
- fordi kostnadane kan auke med tida. 
- fordi tilskot frå private organisasjonar kan ha ein tidsfrist/rapporteringsfrist. 
 - fordi anlegget som regel skal etablerast for å dekke eit presserande behov i lokalsamfunnet. 
- fordi medlemmar i styra i frivillige lag og organisasjonar ofte vert skifta ut med 2 til 4 års 
mellomrom, noko som gjer at kunnskapen om planane i blant nye styremedlemmer kan vere uklår. 

  
Utrekninga av anleggsdekning er også problematisk. Dersom ein person som bur i ein mindre 
kommune, som Gulen eller Lærdal kommune, skal ha same mogelegheit og tilgang til ulike typar 
anlegg som ein person som bur i store kommunar som Oslo kommune må ein akseptere ei høgare 
anleggsdekning i dei små kommunane. Bur du i Oslo kommune kan du innanfor ein halvtimes 



reisetid få tilgang til veldig mange anlegg, f.eks. fleire fotballbaner, innandørshallar med flater for 
handball, volleyball og bandy, ishall, klatreanlegg, tufteparkar, skianlegg, friluftslivsanlegg eller 
svømmehallen. Bur du i ein spreiddbygd kommune som Gulen så har du kanskje berre ein 
ballbinge og ein turveg innanfor ein halvtimes reisetid. Slik fordelingsnøkkelen er lagt opp per i dag 
favoriserer den i stor grad tettbygde områder. Dette skapar igjen lengre ventetid, særleg i områder 
som er mindre tettbygde. Dersom Kulturdepartementet legg mindre vekt på kriteria om tal 
innbyggjarar og anleggsdekning, og i tillegg legg til ventetid som del av fordelingsnøkkelen kan 
dette verke utjamnande på ventetida. 

  
Det bør gjerast tiltak slik at ventetida mellom anlegg er så lik som mogeleg over heile landet. 
Vestland fylkeskommune har fleire forslag til korleis dette kan gjerast: 
- Inkludere ventetid som del av kriteria for hovudfordelinga i tillegg til kriteria godkjend 
søknadssum, tal innbyggjarar og anleggsfordeling. 
- Sjå fordeling til post 2 i samanheng med tildelingar til post 1.1. når det gjeld ventetid. 
- Erstatte pkt. 2.5.3 i bestemmingane med ei formulering om auka tildeling til områdar med lang 
ventetid. 
 
PS 184/21 Søknad om VM i Vektløfting 2025 
 
Forslag til vedtak  
 

1. Vestland fylkeskommune ser positivt på Norges Vektløftarforbund sitt initiativ til å søkje om 
å vere vertskap for VM i vektløfting i Sunnfjord i 2025.  

2. Dersom meisterskapet vert tildelt kan Vestland fylkeskommune støtte arrangementet med 
inntil tilsvarande tilskotssum som vertskommunen. Eit eventuelt tilskot må handsamast i 
samanheng med budsjettprosessen i 2023, 2024 og 2025.  

3. Det er ein føresetnad for eit fylkeskommunalt tilskot at staten bidreg økonomisk til 
arrangementet. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  08.09.2021 
 
Rita Tonning, R, sette fram slikt tilleggsforslag: 
 

«Tilleggsforslag nr. 4 
 
Ved tildeling av tilskot skal prinsippet om likestilling i idretten leggast til grunn.» 

 
Rita Tonning, R, sette fram slikt forslag: 
 
««Tilleggsforslag nr. 4 
Ved tildeling av tilskot skal prinsippet om likestilling i idretten leggast til grunn.» 
 
Vert trekt.» 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 

1. Vestland fylkeskommune ser positivt på Norges Vektløftarforbund sitt initiativ til å søkje om å 
vere vertskap for VM i vektløfting i Sunnfjord i 2025.  

2. Dersom meisterskapet vert tildelt kan Vestland fylkeskommune støtte arrangementet med inntil 
tilsvarande tilskotssum som vertskommunen. Eit eventuelt tilskot må handsamast i samanheng 
med budsjettprosessen i 2023, 2024 og 2025.  

3. Det er ein føresetnad for eit fylkeskommunalt tilskot at staten bidreg økonomisk til 
arrangementet. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Aleksander Øren Heen (SP) sette på vegner av SP, A, MDG, SV, V, KRF fram slikt forslag: 
 

«Endring av punkt 2 og 3 



 
I punkt 2: 
 
"Vertskommunen" vert endra til "vertskommunane"  
 
Nytt punkt 3: 
 
Det er ein føresetnad for eit fylkeskommunalt tilskot at staten gjev eit vesentleg økonomisk 
bidrag til arrangementet.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga med Øren Heen sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 

1. Vestland fylkeskommune ser positivt på Norges Vektløftarforbund sitt initiativ til å søkje om å 
vere vertskap for VM i vektløfting i Sunnfjord i 2025.  

2. Dersom meisterskapet vert tildelt kan Vestland fylkeskommune støtte arrangementet med inntil 
tilsvarande tilskotssum som vertskommunane. Eit eventuelt tilskot må handsamast i 
samanheng med budsjettprosessen i 2023, 2024 og 2025.  

3. Det er ein føresetnad for eit fylkeskommunalt tilskot at staten gjev eit vesentleg økonomisk 
bidrag til arrangementet. 

 
PS 185/21 Høyringsuttale til langstidsplan for forsking og høgare utdanning 
 
Forslag til vedtak  
 
Vestland fylkeskommune gir uttale på langtidsplan for forsking og høgare utdanning slik det kjem 
fram i saksutgreiinga. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Vestland fylkeskommune gir uttale på langtidsplan for forsking og høgare utdanning slik det kjem 
fram i saksutgreiinga. 
 
PS 186/21 Høyringsuttale - Forslag til endringar i universitets- og høgskulelova - 
fagskolelova og opplæringslova 
 
Forslag til vedtak 
 
Fylkesutvalet vedtek høyringsframlegget slik det går fram av saksframstilling 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet vedtek høyringsframlegget slik det går fram av saksframstilling 
 
PS 187/21 Nytt namn fagskulen i Vestland 
 
Forslag til innstilling 
 



Vestland fylkeskommune sin nye samanslåtte fagskule skal hete Fagskulen Vestland. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 
 
Avrøysting 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Vestland fylkeskommune sin nye samanslåtte fagskule skal hete Fagskulen Vestland. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Vestland fylkeskommune sin nye samanslåtte fagskule skal hete Fagskulen Vestland. 
 
PS 188/21 Fråsegn til reguleringsplan - Hoshovdstølen - gnr 87 bnr 3 m.fl. - planid 
12532019003 - Osterøy kommune 
 
Forslag til vedtak 
 

1. Vestland fylkeskommune meiner at reguleringsplanen for Hoshovdstølen legg til 
rette for gode bumiljøkvalitetar, og vil bidra positivt til rekreasjon og friluftsliv. 

  
2. Med omsyn til trafikktryggleik og nullvisjonen, fremmar Vestland fylkeskommune 

motsegn til alternativ løysing for mjuke trafikantar over Hoshovdåsen. Vi vurderer 
at planforslaget vil generere auka gang- og sykkeltrafikk på fylkesvegen, og at 
løysinga over Åsen ikkje svarar ut krav om universell utforming i fylkesutvalet sitt 
vedtak av 30.03.2017 (tidlegare Hordaland fylkeskommune). 

 
3. Vestland fylkeskommune fremmar motsegn til teikna fortausløysing. Vi meiner at 

planforslaget må regulere separat løysing for mjuke trafikantar langs planområdet, 
og at det må knytast rekkefølgjekrav til opparbeiding av løysinga i føresegnene. Vi 
viser til føresegn til Kommuneplanen sin arealdel 2011-2023: 2.2 Gode avkjørsler 
/kryss med ev. busslommer og fortau/gang- og sykkelveg skal vere opparbeidd og 
godkjend før nye bustadfelt vert tekne i bruk ( PBL § 11-9 nr. 4). 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Aleksander Øren Heen (SP) sette på vegner av SP, A, MDG, SV, V fram slikt forslag: 
 

«Alternativ 
 

1. Fylkeskommunen skal i si nye rolle i større grad vera ein regional utviklingsaktør og 
medspelar til kommunane. Vestland fylkeskommune merkar seg at eit samla 
kommunestyre i Osterøy står bak ønskjet om å utarbeida den aktuelle reguleringsplanen, 
og me meiner at reguleringsplanen for Hoshovdstølen legg til rette for gode 
bumiljøkvalitetar, og vil bidra positivt til rekreasjon og friluftsliv.  
 
2. Vestland fylkeskommune viser til brev sendt frå advokatfirmaet Harris til Osterøy 
kommune, datert 3. september 2021, og ber Osterøy kommune som planmynde å ta 
initiativ overfor tiltakshavar og grunneigarar med mål å finna løysingar som kan 
aksepterast av alle partane.  
 
3. Vestland fylkeskommune står fast på krava som fylkeskommunedirektøren har stilt for å 
oppnå trafikktryggleik, nullvisjon og gode løysingar for mjuke trafikantar. Vestland 
fylkeskommune ønskjer å unngå motsegn i saka, men dersom Osterøy kommune ikkje 



etterkjem pkt 2, står Vestland fylkeskommune fast på motsegnene som er innstilt frå 
fylkeskommunedirektøren i saka.» 

 
Avrøysting 
 
Øren Heen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke mot ingen røyster for 
fylkeskommunedirektøren sitt forslag punkt 1.  
Øren Heen sitt forslag punkt 2 og 3 vart vedteke mot 7 røyster (H, FNB, UA, FRP). 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag punkt 2 og 3 fekk ingen røyster og fall.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkeskommunen skal i si nye rolle i større grad vera ein regional utviklingsaktør og medspelar 
til kommunane. Vestland fylkeskommune merkar seg at eit samla kommunestyre i Osterøy står 
bak ønskjet om å utarbeida den aktuelle reguleringsplanen, og me meiner at reguleringsplanen for 
Hoshovdstølen legg til rette for gode bumiljøkvalitetar, og vil bidra positivt til rekreasjon og 
friluftsliv.  
 
2. Vestland fylkeskommune viser til brev sendt frå advokatfirmaet Harris til Osterøy kommune, 
datert 3. september 2021, og ber Osterøy kommune som planmynde å ta initiativ overfor 
tiltakshavar og grunneigarar med mål å finna løysingar som kan aksepterast av alle partane.  

 
3. Vestland fylkeskommune står fast på krava som fylkeskommunedirektøren har stilt for å oppnå 
trafikktryggleik, nullvisjon og gode løysingar for mjuke trafikantar. Vestland fylkeskommune ønskjer 
å unngå motsegn i saka, men dersom Osterøy kommune ikkje etterkjem pkt 2, står Vestland 
fylkeskommune fast på motsegnene som er innstilt frå fylkeskommunedirektøren i saka. 
 
PS 189/21 Kommunedelplan - sjøareal - 2020-2030 - 2021-2031 - Stad kommune 
 
Forslag til vedtak  
 
1.Fylkesutvalet ser det som positivt og viktig for planlegginga i kommunen at Stad får ein 
kommunedelplan for sjøareala, og på den måten får eit heilskapleg grep om utviklinga i desse 
områda.   
 
2. Det bør setjast vilkår for unntak av krav om reguleringsplan til moloanlegg, på same måte som 
det er gjort for småbåtanlegg i føresegnene til planen. Dette for å unngå uønska og ikkje 
føreseieleg utvikling i strandsona. 
 
3. Miljømål for vasskvalitet bør sikrast betre i føresegnene, ev. ved bruk av omsynssoner med 
tilhøyrande retningslinjer og føresegner. 
 

4. Akvakultur: Føresegn 5.1 d om førtøyingar bør omformulerast slik at det vert tydeleg kva planen 
vil ivareta. I føresegn 5.6 bør fiskeforbodssona ikkje innlemmast i akvakulturområdet. Det kan 
heller leggast på ei omsynssone rundt, utanfor akvakulturområdet, med føringar for fiskeforbod og 
føresegner som ivaretek andre omsyn i strandsona. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Alfred Bjørlo (V) stilte spørsmål om han kunne tre i frå i saka grunna sitt verv som ordførar i Stad 
kommune etter kommunelova § 11-11. Bjørlo gjekk frå under vurderinga om han kunne tre i frå.  
 
Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Bjørlo ikkje kunne tre i frå.  
 
Bjørlo tiltredde saksbehandlinga.  
 
Natalia Golis (MDG) sette på vegner av MDG, SV fram slikt forslag: 
 

«Tillegg punkt 4 
 
Fylkesutvalet oppmodar om at desse 3 akvakulturområde greiast ut særskilt, bl.a grunna 
mangelfull kunnskap om påverknad av koraller:  
1. VA47 Ervikskorane  



2. VA53 Torvneset  
3. VA55 Breivika» 

 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
Golis sitt forslag vart vedteke mot 6 røyster (H, FRP, UA). 
 
Vedtak 
 
1.Fylkesutvalet ser det som positivt og viktig for planlegginga i kommunen at Stad får ein 
kommunedelplan for sjøareala, og på den måten får eit heilskapleg grep om utviklinga i desse 
områda.   
 
2. Det bør setjast vilkår for unntak av krav om reguleringsplan til moloanlegg, på same måte som 
det er gjort for småbåtanlegg i føresegnene til planen. Dette for å unngå uønska og ikkje 
føreseieleg utvikling i strandsona. 
 
3. Miljømål for vasskvalitet bør sikrast betre i føresegnene, ev. ved bruk av omsynssoner med 
tilhøyrande retningslinjer og føresegner. 
 

4. Akvakultur: Føresegn 5.1 d om førtøyingar bør omformulerast slik at det vert tydeleg kva planen 
vil ivareta. I føresegn 5.6 bør fiskeforbodssona ikkje innlemmast i akvakulturområdet. Det kan 
heller leggast på ei omsynssone rundt, utanfor akvakulturområdet, med føringar for fiskeforbod og 
føresegner som ivaretek andre omsyn i strandsona. Fylkesutvalet oppmodar om at desse 3 
akvakulturområde greiast ut særskilt, bl.a grunna mangelfull kunnskap om påverknad av koraller:  
1. VA47 Ervikskorane  
2. VA53 Torvneset  
3. VA55 Breivika 
 
PS 190/21 Avvikling av fylkeskommunen sin eigarskap i Lutelandet utvikling AS - 
vurdering av kjøpstilbod frå dei andre eigarkommunane 
 
Forslag til vedtak  
 

1.  Vestland fylkeskommune tek imot tilbodet frå dei andre eigarkommunane om å kjøpe 
fylkeskommunen sine 768 aksjar i Lutelandet Utvikling AS til pålydande verdi (1000 kr per 
aksje). 
 

2. Aksjane vert fordelt slik på kommunane: Fjaler kommune kjøper 320 aksjar, Askvoll 
kommune kjøper 180 aksjar, Hyllestad kommune kjøper 180 aksjar og Solund kommune 
kjøper 88 aksjar. 
 

3. Salsutbytet, til saman 768 000 kr minus eventuelle omsetningskostnader, skal setjast av til 
ubundne fond, jf. reglementet for fylkesutvalet punkt 2.1.1. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Arve Helle (A) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er styreleiar i Lutelandet Utvikling AS. 
Helle gjekk frå under spørsmålet om han var inhabil. Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Helle var 
inhabil etter forvaltningslova § 6 første ledd bokstav e. Helle gjekk frå under behandlinga av saka.  
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 

1.  Vestland fylkeskommune tek imot tilbodet frå dei andre eigarkommunane om å kjøpe 
fylkeskommunen sine 768 aksjar i Lutelandet Utvikling AS til pålydande verdi (1000 kr per 
aksje). 
 



2. Aksjane vert fordelt slik på kommunane: Fjaler kommune kjøper 320 aksjar, Askvoll 
kommune kjøper 180 aksjar, Hyllestad kommune kjøper 180 aksjar og Solund kommune 
kjøper 88 aksjar. 
 

3. Salsutbytet, til saman 768 000 kr minus eventuelle omsetningskostnader, skal setjast av til 
ubundne fond, jf. reglementet for fylkesutvalet punkt 2.1.1. 

 
PS 191/21 Forslag om endring av vedtektene til Sogn og Fjordane Fondet AS 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Vestland fylkeskommune støttar at vedtektene § 2 siste setning vert endra frå:  
 

«Selskapet skal arbeide etter forretningsmessige prinsipp med sikte på å oppnå 
tilfredsstillande avkastning for eigarane.»  

 
 til  
 

«Selskapet skal ved si verksemd ikkje ha til føremål å skaffe aksjeeigarane økonomisk 
utbytte, og det skal ikkje utbetalast utbytte frå selskapet. Eit evt. overskot skal nyttast i tråd 
med selskapet sitt føremål – eigenkapital-investering i bedrifter i Sogn og Fjordane med 
hovudvekt på bedrifter under skiping og/eller i ein tidleg utviklingsfase.»,  

 
2. Vestland fylkeskommune støttar at vedtektene § 6 vert endra slik at generalforsamlinga ikkje 
lenger skal handsame utdeling av utbyte som sak på ordinær generalforsamling.  
 
3. Vestland fylkeskommune støttar også framlegget til ny § 7:  
 
 «§ 7 Oppløysing/likvidasjon  

Ved oppløysing/likvidasjon av selskapet skal eigendelane til selskapet tilkome føremålet til 
selskapet.» 

 
4. Fylkesutvalet ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant om å røyste for endringane når 
generalforsamlinga handsamar saka. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for næring -  08.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Vestland fylkeskommune støttar at vedtektene § 2 siste setning vert endra frå:  
 

«Selskapet skal arbeide etter forretningsmessige prinsipp med sikte på å oppnå 
tilfredsstillande avkastning for eigarane.»  

 
 til  
 

«Selskapet skal ved si verksemd ikkje ha til føremål å skaffe aksjeeigarane økonomisk 
utbytte, og det skal ikkje utbetalast utbytte frå selskapet. Eit evt. overskot skal nyttast i tråd 
med selskapet sitt føremål – eigenkapital-investering i bedrifter i Sogn og Fjordane med 
hovudvekt på bedrifter under skiping og/eller i ein tidleg utviklingsfase.»,  

 
2. Vestland fylkeskommune støttar at vedtektene § 6 vert endra slik at generalforsamlinga ikkje 
lenger skal handsame utdeling av utbyte som sak på ordinær generalforsamling.  
 
3. Vestland fylkeskommune støttar også framlegget til ny § 7:  
 
 «§ 7 Oppløysing/likvidasjon  

Ved oppløysing/likvidasjon av selskapet skal eigendelane til selskapet tilkome føremålet til 
selskapet.» 

 



4. Fylkesutvalet ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant om å røyste for endringane når 
generalforsamlinga handsamar saka. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune støttar at vedtektene § 2 siste setning vert endra frå:  
 

«Selskapet skal arbeide etter forretningsmessige prinsipp med sikte på å oppnå 
tilfredsstillande avkastning for eigarane.»  

 
 til  
 

«Selskapet skal ved si verksemd ikkje ha til føremål å skaffe aksjeeigarane økonomisk 
utbytte, og det skal ikkje utbetalast utbytte frå selskapet. Eit evt. overskot skal nyttast i tråd 
med selskapet sitt føremål – eigenkapital-investering i bedrifter i Sogn og Fjordane med 
hovudvekt på bedrifter under skiping og/eller i ein tidleg utviklingsfase.»,  

 
2. Vestland fylkeskommune støttar at vedtektene § 6 vert endra slik at generalforsamlinga ikkje 
lenger skal handsame utdeling av utbyte som sak på ordinær generalforsamling.  
 
3. Vestland fylkeskommune støttar også framlegget til ny § 7:  
 
 «§ 7 Oppløysing/likvidasjon  

Ved oppløysing/likvidasjon av selskapet skal eigendelane til selskapet tilkome føremålet til 
selskapet.» 

 
4. Fylkesutvalet ber fylkeskommunen sin eigarrepresentant om å røyste for endringane når 
generalforsamlinga handsamar saka. 
 
PS 192/21 Årsmelding frå elev- og lærlingombodet for skuleåret 2020-2021 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet til orientering 
 
Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda -  06.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 
 
Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet til orientering. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 
 
Nina Bognøy (A) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og Krf fram slikt forslag:  
 

«Alternativ 
 
1. Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingeombodet til orientering.  
 
2. Fylkestinget ber administrasjonen melda tilbake til hovudutval for opplæring og 
kompetanse 1.kvartal 2022 korleis ombodet sine tilrådingar i årsmeldinga er følgd opp.» 

 
Avrøysting 
 



Bognøy sitt forslag vart satt opp mot innstillinga og Bognøy sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingeombodet til orientering.  
 
2. Fylkestinget ber administrasjonen melda tilbake til hovudutvalet for opplæring og kompetanse 1. 
kvartal 2022 korleis ombodet sine tilrådingar i årsmeldinga er følgd opp 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingeombodet til orientering.  
 
2. Fylkestinget ber administrasjonen melda tilbake til hovudutvalet for opplæring og kompetanse 1. 
kvartal 2022 korleis ombodet sine tilrådingar i årsmeldinga er følgd opp. 
 
PS 193/21 Leigeavtale for kontorlokale til Infrastruktur og veg, avd. Voss 
 
Forslag til vedtak  
 
1. Fylkesutvalet godkjenner vedlagte leigeavtale med 15 års varigheit, med opsjon på 5 år + 5 år, 
mellom BNE Voss Knutepunktet AS og Vestland fylkeskommune.  
 
2. Fylkesutvalet legg til grunn at årleg leigesum på kr  2 538 450,- eks. mva.og andel av 
felleskostnader for Vestland fylkeskommune vert dekt innafor budsjettet til Eigedomsavdelinga frå 
2022. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet godkjenner vedlagte leigeavtale med 15 års varigheit, med opsjon på 5 år + 5 år, 
mellom BNE Voss Knutepunktet AS og Vestland fylkeskommune.  
 
2. Fylkesutvalet legg til grunn at årleg leigesum på kr  2 538 450,- eks. mva.og andel av 
felleskostnader for Vestland fylkeskommune vert dekt innafor budsjettet til Eigedomsavdelinga frå 
2022. 
 
PS 194/21 Nye Kvam vgs - Romprogram og sambruk med Kvam herad 
 
Forslag til innstilling   
 
1. Fylkestinget vedtek vedlagt funksjonsprogram og romliste for nye Kvam vidaregåande skule 
innafor ei økonomisk totalramme for prosjektet er 328,6 millionar i 2021- kroner. 
. 
2. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga blir prioritert i investeringsprogrammet i 
økonomiplanen. 
 
3. Fylkeskommunedirektøren får ansvar for å utarbeide avtale med Kvam herad om sameige og 
sambruk for det nye anlegget.  
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  08.09.2021 
 
Alexander Fosse Andersen (Sp) sette på vegner av A, MDG, SP, SV, Krf fram slikt forslag: 



 
«Tillegg 
 
Nytt punkt 4: 
Fylkestinget viser til fylkestingssak 150/20 Open skule prinsippet ved dei vidaregåande 
skulane og ber om at open-skule-prinsippet får ein sentral plass i det vidare arbeidet med 
romprogram og sambruk med Kvam herad. 
 
Nytt punkt 5: 
Fylkestinget er positivt til at Kvam vidaregåande skule og avdeling for opplæring og 
kompetanse ser på moglegheitene for å knyte skulen enda nærmare til det lokale arbeids- 
og næringslivet.» 

 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
Fosse Andersen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek vedlagt funksjonsprogram og romliste for nye Kvam vidaregåande skule 
innafor ei økonomisk totalramme for prosjektet er 328,6 millionar i 2021- kroner. 
. 
2. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga blir prioritert i investeringsprogrammet i 
økonomiplanen. 
 
3. Fylkeskommunedirektøren får ansvar for å utarbeide avtale med Kvam herad om sameige og 
sambruk for det nye anlegget. 
 
4. Fylkestinget viser til fylkestingssak 150/20 Open skule prinsippet ved dei vidaregåande skulane 
og ber om at open-skule-prinsippet får ein sentral plass i det vidare arbeidet med romprogram og 
sambruk med Kvam herad. 
 
5. Fylkestinget er positivt til at Kvam vidaregåande skule og avdeling for opplæring og kompetanse 
ser på moglegheitene for å knyte skulen enda nærmare til det lokale arbeids- og næringslivet. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Trude Brosvik (KRF) sette på vegner av KRF, A, MDG, SP, SV, V fram slikt forslag: 
 

«Tillegg – nytt punkt 4 
 
Fylkestinget ber om at vedtaket til rådet for menneske med nedsett funksjonsevne (RMNF) 
vert vektlagt i det vidare arbeidet.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke.  
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
 1. Fylkestinget vedtek vedlagt funksjonsprogram og romliste for nye Kvam vidaregåande skule 
innafor ei økonomisk totalramme for prosjektet er 328,6 millionar i 2021- kroner. 
 
2. Vidare prosjektgjennomføring føreset at utbygginga blir prioritert i investeringsprogrammet i 
økonomiplanen. 
 
3. Fylkeskommunedirektøren får ansvar for å utarbeide avtale med Kvam herad om sameige og 
sambruk for det nye anlegget. 
 
4. Fylkestinget ber om at vedtaket til rådet for menneske med nedsett funksjonsevne (RMNF) vert 
vektlagt i det vidare arbeidet. 
 



5. Fylkestinget viser til fylkestingssak 150/20 Open skule prinsippet ved dei vidaregåande skulane 
og ber om at open-skule-prinsippet får ein sentral plass i det vidare arbeidet med romprogram og 
sambruk med Kvam herad. 
 
6. Fylkestinget er positivt til at Kvam vidaregåande skule og avdeling for opplæring og kompetanse 
ser på moglegheitene for å knyte skulen enda nærmare til det lokale arbeids- og næringslivet. 
 
PS 195/21 Avtale knytt til punkt 8 i Angeravtalen 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget godkjenner framforhandla avtale mellom Bergen kommune og Vestland 
fylkeskommune for terminering av punkt 8 i Angeravtalen. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget godkjenner framforhandla avtale mellom Bergen kommune og Vestland 
fylkeskommune for terminering av punkt 8 i Angeravtalen. 
 
PS 196/21 TV-aksjonen 2021 - søknad om bidrag 
 
Forslag til vedtak  
 
Fylkesutvalet løyver kr 150 000 frå tilleggsløyvingskontoen til TV-aksjonen 2021. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Avrøysting 
 
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet løyver kr 150 000 frå tilleggsløyvingskontoen til TV-aksjonen 2021. 
 
PS 197/21 Revidert Bømlopakke - Presisering av vedtak 
 
Forslag til innstilling 
 
1.  Fylkestinget viser til Bømlo kommune sitt ønskje om ei anna innretting av revidert 

Bømlopakke. Fylkestinget vil på grunnlag av dette anmode Samferdselsdepartementet om å 
fremje eit nytt utkast til proposisjon til Stortinget basert på punkt 2 til 12 i dette vedtaket. 

2.  Fylkestinget sluttar seg til det føreslåtte opplegget for revisjon av Bømlopakken slik det er 
skissert i denne saka. Dette inneberer eit bompengebidrag på 494 mill. 2021-kr. i den 
reviderte pakken. Fylkeskommunen skal bidra med 171 mill. 2021-kr. inkludert mva-refusjon. 
Pakken skal finansiere følgjande 3 prosjekt i prioritert rekkjefølgje: 
a. Fv. 541 Sakseid – Hestaneset 
b. Fv. 542 Notland – Mosterhamn 
c. Fv. 541 Sakseid – Ekornsæter 

3.  Om det står att midlar i pakken, vert det sett av ei ramme til mindre utbetringar av 
fylkesvegnettet på Bømlo. Følgjande tre prosjekt skal prioriterast i prioritert rekkjefølgje: 

 a. Totlandsvegen – Grindheimsvegen 
 b. Laurhammerkjosen – Olakjosen 
 c. Grønnevik – Sakseid 
 Om det er attståande midlar i pakken, kan desse nyttast til andre prosjekt. 
4.  Det vert lagt til grunn at utbygging av den reviderte pakken skal skje i perioden 2022 – 2027. 



5.  Dagens innkrevjing på Spissøy med to-vegs innkrevjing blir vidareført. Bompengeinnkrevjinga 
på ferjesambandet Langevåg- Buavåg skal fortsette i heile bompengeperioden med 
kronepåslag på ferjetakst. 

6.  Ved bruk av elektronisk brikke får køyretøy i takstgruppe 1 ein rabatt på 20 pst. Det blir ikkje 
gitt rabatt til køyretøy i takstgruppe 2. Det er lagt til grunn at nullutsleppskøyretøy skal ha inntil 
50 pst. av taksten for konvensjonelle køyretøy. Det er lagt til grunn innføring av eit månadleg 
passeringstak på 30 passeringar for takstgruppe 1, og 40 passeringar for takstgruppe 2. Når 
innkrevjinga i dei nye bomstasjonane startar, er det lagt til grunn ei gjennomsnittleg inntekt 
per passering på omlag 50 kr (2021-kr). Dette svarar til ein grunntakst på om lag 69 kr (2021-
kroner) for køyretøy i takstgruppe 1 (køyretøy med tillat totalvekt til og med 3500 kg samt 
køyretøy i køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig avtale). Køyretøy i 
takstgruppe 2 (køyretøy med tillat totalvekt frå og med 3501 kg ekskl. køyretøy i 
køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig avtale), betaler dobbelt takst. 

7.  For ferje blir det lagt til grunn eit kronepåslag på for bompengedelen på ferjebilletten på 20 
2021- kroner for køyretøy med lengde opptil 6 meter (bilgruppe AP1). For køyretøy med 
lengde mellom 6 og 12,5 meter (bilgruppe AP2-AP4) er bompengetaksten 40 2021-kroner. 
For køyretøy over 12,5 meter (bilgruppe AP5-AP9) er bompengetaksten 60 2021-kroner. 

8.  Om gjennomsnittleg inntekt pr passering kjem under 50 2021-kroner, vert det lagt til grunn at 
grunntaksten vert justert slik at gjennomsnittleg takst pr passering kjem opp på 50 2021-
kroner. 

9.  Bompengeperioden er sett til 15 år frå innkrevjingstart. 
10.  Fram til innkrevjinga kan starte i det nye bompengeopplegget, fortset innkrevjinga som før i 

eksisterande bomstasjon på Spissøya og i ferjesambandet Langevåg-Buavåg. 
11.  Under føresetnad av godkjenning av Kommunal- og moderniseringsdepartementet, 

garanterer Vestland fylkeskommune ved sjølvskuldnarkausjon for eit maksimalt låneopptak 
for bompengeselskapet, avgrensa til 620 mill. 2021-kr for heile Bømlopakken, med tillegg av 
10 % av til ein kvar tid gjeldande hovudstol til dekning av eventuelle renter og omkostningar. 
Det samla garantibeløpet vert følgjeleg 682 mill. 2021-kr. Garantibeløpet vert redusert i takt 
med nedbetaling av lånet. Garantisten har rett til å sikre garantien med retten til å krevje inn 
bompengar. 

12.  Garantien gjeld frå fyrste opptrekk på finansieringa i samband med rekvisisjonar frå Vestland 
fylkeskommune i byggjeperioden, og gjennom innkrevjingsperioden på 15 år frå oppstart på 
innkrevjinga i revidert bompengepakke. I tillegg skal garantien gjelde inntil to år. Samla 
garantitid vert, inkludert byggjeperioden, på inntil 17 år. 

13.  Dette vedtaket erstattar tidlegare vedtak i saka 
 

Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ 
 
Vestland fylkeskommune står på opphaveleg innsendt proposisjon frå fylkestinget juni 
2018, og ber om at denne vert fremma for Stortinget.» 
 

Avrøysting 
 
Hammer sitt forslag fekk 1 røyst (SV) og fall.  
Fylkeskommunedirektøren sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 4 røyster 
(FRP, SV, UA) . 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1.     Fylkestinget viser til Bømlo kommune sitt ønskje om ei anna innretting av revidert 

Bømlopakke. Fylkestinget vil på grunnlag av dette anmode Samferdselsdepartementet om å 
fremje eit nytt utkast til proposisjon til Stortinget basert på punkt 2 til 12 i dette vedtaket. 

2.  Fylkestinget sluttar seg til det føreslåtte opplegget for revisjon av Bømlopakken slik det er 
skissert i denne saka. Dette inneberer eit bompengebidrag på 494 mill. 2021-kr. i den 
reviderte pakken. Fylkeskommunen skal bidra med 171 mill. 2021-kr. inkludert mva-refusjon. 
Pakken skal finansiere følgjande 3 prosjekt i prioritert rekkjefølgje: 
a. Fv. 541 Sakseid – Hestaneset 
b. Fv. 542 Notland – Mosterhamn 
c. Fv. 541 Sakseid – Ekornsæter 



3.  Om det står att midlar i pakken, vert det sett av ei ramme til mindre utbetringar av 
fylkesvegnettet på Bømlo. Følgjande tre prosjekt skal prioriterast i prioritert rekkjefølgje: 

 a. Totlandsvegen – Grindheimsvegen 
 b. Laurhammerkjosen – Olakjosen 
 c. Grønnevik – Sakseid 
 Om det er attståande midlar i pakken, kan desse nyttast til andre prosjekt. 
4.  Det vert lagt til grunn at utbygging av den reviderte pakken skal skje i perioden 2022 – 2027. 
5.  Dagens innkrevjing på Spissøy med to-vegs innkrevjing blir vidareført. Bompengeinnkrevjinga 

på ferjesambandet Langevåg- Buavåg skal fortsette i heile bompengeperioden med 
kronepåslag på ferjetakst. 

6.  Ved bruk av elektronisk brikke får køyretøy i takstgruppe 1 ein rabatt på 20 pst. Det blir ikkje 
gitt rabatt til køyretøy i takstgruppe 2. Det er lagt til grunn at nullutsleppskøyretøy skal ha inntil 
50 pst. av taksten for konvensjonelle køyretøy. Det er lagt til grunn innføring av eit månadleg 
passeringstak på 30 passeringar for takstgruppe 1, og 40 passeringar for takstgruppe 2. Når 
innkrevjinga i dei nye bomstasjonane startar, er det lagt til grunn ei gjennomsnittleg inntekt 
per passering på omlag 50 kr (2021-kr). Dette svarar til ein grunntakst på om lag 69 kr (2021-
kroner) for køyretøy i takstgruppe 1 (køyretøy med tillat totalvekt til og med 3500 kg samt 
køyretøy i køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig avtale). Køyretøy i 
takstgruppe 2 (køyretøy med tillat totalvekt frå og med 3501 kg ekskl. køyretøy i 
køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig avtale), betaler dobbelt takst. 

7.  For ferje blir det lagt til grunn eit kronepåslag på for bompengedelen på ferjebilletten på 20 
2021- kroner for køyretøy med lengde opptil 6 meter (bilgruppe AP1). For køyretøy med 
lengde mellom 6 og 12,5 meter (bilgruppe AP2-AP4) er bompengetaksten 40 2021-kroner. 
For køyretøy over 12,5 meter (bilgruppe AP5-AP9) er bompengetaksten 60 2021-kroner. 

8.  Om gjennomsnittleg inntekt pr passering kjem under 50 2021-kroner, vert det lagt til grunn at 
grunntaksten vert justert slik at gjennomsnittleg takst pr passering kjem opp på 50 2021-
kroner. 

9.  Bompengeperioden er sett til 15 år frå innkrevjingstart. 
10.  Fram til innkrevjinga kan starte i det nye bompengeopplegget, fortset innkrevjinga som før i 

eksisterande bomstasjon på Spissøya og i ferjesambandet Langevåg-Buavåg. 
11.  Under føresetnad av godkjenning av Kommunal- og moderniseringsdepartementet, 

garanterer Vestland fylkeskommune ved sjølvskuldnarkausjon for eit maksimalt låneopptak 
for bompengeselskapet, avgrensa til 620 mill. 2021-kr for heile Bømlopakken, med tillegg av 
10 % av til ein kvar tid gjeldande hovudstol til dekning av eventuelle renter og omkostningar. 
Det samla garantibeløpet vert følgjeleg 682 mill. 2021-kr. Garantibeløpet vert redusert i takt 
med nedbetaling av lånet. Garantisten har rett til å sikre garantien med retten til å krevje inn 
bompengar. 

12.  Garantien gjeld frå fyrste opptrekk på finansieringa i samband med rekvisisjonar frå Vestland 
fylkeskommune i byggjeperioden, og gjennom innkrevjingsperioden på 15 år frå oppstart på 
innkrevjinga i revidert bompengepakke. I tillegg skal garantien gjelde inntil to år. Samla 
garantitid vert, inkludert byggjeperioden, på inntil 17 år. 

13.    Dette vedtaket erstattar tidlegare vedtak i saka 
 
 
PS 198/21 E134 Haukelivegen AS - generalforsamlinga sitt vedtak om auka 
bidrag til selskapet 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet -  21.09.2021 
 
Arve Helle (A) stilte spørsmål om han er inhabil fordi han er styremedlem i E134 Haukelivegen AS. 
Helle trådte frå under spørsmålet om han var inhabil. Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Helle var 
inhabil, jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr.2. Helle gjekk frå under behandling av saka.  
 
Aleksander Øren Heen (SP) sette på vegner av SP, A, MDG, SV, V fram slikt forslag:  
 

«Alternativ 
 
Fylkesutvalet syner til generalforsamlinga i E134 Haukelivegen og til referatsak 
RS90/2021 i fylkesutvalet i Vestland der det kjem fram at Vestland fylke sin 
eigarrepresentant røysta mot endra kostnadsfordeling. Dette er i tråd med fylkesutvalet si 
handsaming av saka i forkant av generalforsamlinga.  
 
Bakgrunn for at Vestland fylkeskommune ikkje røysta for er at me ynskjer ein 
gjennomgang av våre økonomiske forpliktingar ovanfor alle interesseselskapa me er med i 



for å sikre likebehandling av desse. Fylkesutvalet har registrert at det er stor skilnad på kor 
store beløp fylkeskommunen bidreg med i dei ulike selskapa.  
 
Fylkesutvalet ynskjer ikkje å blokkere andre eigarar sin moglegheit til å yte eit større 
økonomisk bidrag, men Vestland fylkeskommune kjem for eigen del ikkje til å betale ut eit 
større bidrag enn scenario A, med 3 % auke i inntekter og kostnader, før ein har hatt ein 
gjennomgang av alle selskapa og konkludert på prinsipp for økonomiske bidrag til desse.» 

 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegner av H, FRP fram slikt forslag: 
 

«Alternativ - nytt tredje avsnitt i Øren Heen sitt forslag 
 
Fylkesutvalet ynskjer ikkje å blokkere andre eigarar sin moglegheit til å yte eit større 
økonomisk bidrag, og Vestland fylkeskommune kjem difor til å betala ut eit bidrag i tråd 
med dei andre eigarane, men varslar èin gjennomgang av alle selskapa der èin går 
gjennom prinsipp for økonomiske bidrag til desse før utbetaling for 2023.» 
 

Avrøysting 
 
Øren Heen sitt forslag i avsnitt 1 og 2 vart samrøystes vedteke.  
Ekeland Bjørkly sitt forslag fekk 6 røyster (KRF, H, FRP) og fall.  
Øren Heen sitt forslag avsnitt 3 vart vedteke mot 6 røyster (KRF, H, FRP). 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet syner til generalforsamlinga i E134 Haukelivegen og til referatsak RS90/2021 i 
fylkesutvalet i Vestland der det kjem fram at Vestland fylke sin eigarrepresentant røysta mot endra 
kostnadsfordeling. Dette er i tråd med fylkesutvalet si handsaming av saka i forkant av 
generalforsamlinga.  
 
Bakgrunn for at Vestland fylkeskommune ikkje røysta for er at me ynskjer ein gjennomgang av 
våre økonomiske forpliktingar ovanfor alle interesseselskapa me er med i for å sikre likebehandling 
av desse. Fylkesutvalet har registrert at det er stor skilnad på kor store beløp fylkeskommunen 
bidreg med i dei ulike selskapa.  
 
Fylkesutvalet ynskjer ikkje å blokkere andre eigarar sin moglegheit til å yte eit større økonomisk 
bidrag, men Vestland fylkeskommune kjem for eigen del ikkje til å betale ut eit større bidrag enn 
scenario A, med 3 % auke i inntekter og kostnader, før ein har hatt ein gjennomgang av alle 
selskapa og konkludert på prinsipp for økonomiske bidrag til desse.


	Forslag til innstilling:

